
S
E

G
U

E
IX

 C
A

D
A

 D
IA

 L
E

S
 N

O
T

ÍC
IE

S
 D

E
 L

A
 T

E
V

A
 C

O
M

A
R

C
A

 E
N

: 
w

w
w

.l
a

p
re

m
sa

d
e

lb
a

ix
.e

s

n#  150
DESEMBRE 2022

LA PREMSA DELBAIX
El  d iar i  gratuït  del  Baix  L lobregat

ANUNCIA'T EN AQUEST DIARI Propera edició: 23 Gener Telèfon:
615 87 33 44 mail@lapremsadelbaix.es

Tiratge  auditat per:

membre de l'associació

Administración Profesional de Comunidades

www.gestioveinal.es

Rambla Josep Maria Jujol, 51
Sant Joan Despí

Servicio de Urgencias a nuestras comunidades    24 horas - 365 días/año

¡Disfruta más de tu tiempo! Reducimos la cuota mensual
de tu comunidad

-30%
Llámanos. 93 461 90 01

SOCIETAT Pàgina 2

CCOO denuncia 
la saturació  
que pateix
el Parc Sanitari 
de Sant Boi

ECONOMIA Pàgina 16

Els hotels del 
Baix Llobregat 
van rebre 
325.893 turistes

SUCCESSOS Pàgina 14

Jutjat un 
entrenador de 
futbol femení de 
violar una menor 
del seu equip

Foto: AM
B

Pàgina 13

El Llobregat Centre de Cornellà de Llobregat tancarà les portes 
després de les festes nadalenques, mentre que els comerciants 
establerts al centre comercial han reaccionat duent als tribunals 
el propietari majoritari  

UNA MORT ANUNCIADAUNA MORT ANUNCIADA

ESPORTS Pàgina 23

La Generalitat 
recolza a Laia Sanz 
i Mercè Martí al 
Dakar 2023



2 Desembre 2022  | LA PREMSA DELBAIX.es

SOCIETAT

CCOO denuncia la saturació 
que pateix el Parc Sanitari
El sindicat torna a donar suport a les mobilitzacions de la seva plantilla

El Parc Sanitari Sant Joan 
de Déu de Sant Boi de 
Llobregat continua pa-

tint els efectes de la manca 
de finançament i la mala 
gestió per part de les direc-
cions Mèdica i d'Infermeria, 
denunciats en repetides oca-
sions per CCOO. L'augment 
de l'àmbit territorial del Parc 
Sanitari, amb la incorporació 
de nous municipis (Cervelló, 
Corbera, La Palma i Vallirana) 
ha aprofundit en aquesta 
situació de col·lapse al Parc 
Sanitari. Els dotze milions 
d'euros destinats a compen-
sar l'augment potencial de 
42.000 usuaris/àries no han 
implicat un augment de la 
plantilla per reforçar els dife-
rents serveis (Urgències, UCI, 
Unitats d'Hospitalització o 
Consultes Externes), segons 
el sindicat. CCOO denuncia 
que el servei d'Urgències pa-
teix des de fa anys una man-
ca d'espai físic, agreujada pel 
fet que molts pacients greus 
que han d'ingressar a planta 
han de romandre a les bo-

xes d'observació, als espais 
destinats a atendre pacients 
nous que van a Urgències 
o als passadissos, en espera 
de ser traslladats a planta. 
Freqüentment, aquests pa-
cients han d'esperar més de 
24 hores en aquests espais, 
amb la qual cosa els pacients 
nous que van a Urgències no 
poden ser atesos a causa que 
els espais per fer-ho estan 
ocupats pels pacients que 
esperen una habitació. El sin-
dicat considera que aquesta 
situació no és tolerable i “de-
manem que els pacients que 

han d'ingressar en planta des 
del Servei d'Urgències hi si-
guin traslladats en un termi-
ni no superior a sis hores. Hi 
ha pacients greus que no són 
atesos fins que ha transcorre-
gut més temps del recoma-
nat pels principals models 
nacionals e internacionals de 
triatge (valoració clínica pre-
liminar per classificar els pa-
cients en nivells d'urgència o 
prioritat). Aquest retard, òb-
viament, constitueix un risc 
potencial per a la salut dels 
pacients, ja que hi ha dies en 
els quals el retard suposa ho-
res d'espera (fins a 12 hores, 
en certes ocasions). A banda, 
quan els pacients esperen 
durant hores, és necessari 
que siguin interrogats pels 
professionals en presència 
d'altres pacients, amb la qual 
cosa no es dona compliment 
a la Llei de Protecció de Da-
des i no es pot respectar el 
seu dret a la intimitat i dig-
nitat. D’altra banda, CCOO 
manifesta que cal reduir “les 
ràtios de pacients per profes-

sional (mèdic i d'infermeria) 
de forma urgent per garan-
tir una prestació de serveis 
a la ciutadania amb els més 
alts estàndards de qualitat. 
En les condicions de treball 
actuals, amb professionals 
sobrecarregats, el risc de co-
metre errors (d'identificació 
de pacients, de diagnòstic, 
d'administració de medica-
ció, etc.) és més elevat que si 
l'activitat es realitza en con-
dicions adequades.”

Temporalitat
CCOO reclama la reducció 
de la temporalitat i millores 
contractuals per fidelitzar 
els i les professionals, que 
han fet, i continuen fent, 
“un esforç que va molt més 
enllà de les obligacions in-
herents a la seva professio-
nalitat i vocació. És neces-
sari augmentar el número 
d'especialistes de totes les 
categories (professionals 
mèdics, d'infermeria, auxi-
liars d'infermeria, zeladors...) 
amb contractes de qualitat."

Foto: CCOO

La Xarxa Europea del Baix rep 
un impuls des de Castelldefels

E l passat dijous 1 de desembre, la Sala Polivalent del 
CEM Can Roca de Castelldefels va acollir la jornada 
“Municipis Actius de la Unió Europea”, organitzada per 

l'Ajuntament de Castelldefels, amb el suport de l’Oficina 
de Projectes Europeus del Consell Comarcal del Baix 
Llobregat i la Diputació de Barcelona (DIBA). També van 
col·laborar amb la jornada l'AMB i la Representació de la 
Comissió Europea a Barcelona. A més de l'Ajuntament de 
Castelldefels, van participar diversos Ajuntaments de la 
comarca: Cervelló, Esplugues, Gavà, Olesa de Montserrat, 
Sant Boi, Sant Feliu, Sant Vicenç dels Horts i Viladecans.

Càritas Cornellà atén un 7% 
més de persones que el 2021

Des del gener fins al setembre d'aquest any, Càritas 
Cornellà ha atès un 7% més de persones que el 
mateix període del 2021. En total, segons l'entitat, 

ha atès 349 llars, que representa més de 700 persones 
del municipi (36% de llars noves i un 23% de parelles 
amb fills). Càritas Cornellà dona resposta a persones de 
la ciutat però també de l'Hospitalet, Sant Joan Despí, 
Esplugues i el districte de Sant-Montjuïc de Barcelona. 
L'entitat disposa d'un punt d'atenció psicològica, reforç 
escolar i cursos de llengua (individual i en grup), té una 
sala d'informàtica i un servei de bugaderia. 

La comarca té un pla per reduir 
l’impacte del canvi climàtic

El Consell Comarcal va presentar el Pla comarcal de 
resiliència al canvi climàtic. El document planteja 
quaranta-cinc accions per reduir-ne l'impacte negatiu 

i incrementar la resiliència d'un territori que agrupa 
trenta municipis. S'ha elaborat amb el suport tècnic de 
la Diputació de Barcelona. El pla agrupa una trentena 
d'accions en set eixos: 1) Salut pública, confort climàtic 
i seguretat de la població; 2) Gestió forestal adaptativa i 
prevenció d'incendis; 3) Gestió integral del cicle de l'aigua; 
4) Adaptació dels conreus i gestió dels espais agraris; 5) 
Foment de la biodiversitat; 6) Reducció de la incidència 
d'inundacions i riuades; i 7) Governança i participació.

Disset farmàcies de Viladecans 
compten amb un Punt Lila 

La Farmàcia Garrido és, des del passat 22 de novembre, 
un dels disset Punts Liles amb què compta Viladecans 
per atendre, sensibilitzar, informar i donar suport 

a ciutadans i ciutadanes víctimes de qualsevol classe 
d’agressió sexista i LGTB-fòbica. Els Punts Liles intenten 
implicar tota la societat en la lluita contra la violència 
masclista, apropar els serveis integrals a les víctimes 
a través del seu entorn i facilitar informació sobre com 
actuar davant un cas concret.

Arriba la màgia amb la 
29a Fira Infantil de Nadal
Del 22 al 31 de desembre obrirà les portes el saló  
lúdic i educatiu al Parc Esportiu Llobregat de Cornellà

La Fira Infantil de Nadal 
està a punt de celebrar 
la seva vint-i-novena edi-

ció. Les instal·lacions del Parc 
Esportiu Llobregat tornaran a 
acollir per segon any conse-
cutiu l’esperat saló lúdic i edu-
catiu, un equipament amb 
un emplaçament estratègic, 
ampli, versàtil i que permet 

acollir les diferents activitats 
programades: castells infla-
bles, tallers, atraccions firals, 
karaoke, etc. La Fira Infantil de 
Nadal obrirà les seves portes 
dijous, 22 de desembre i ro-
mandrà oberta fins el 31 de 
desembre, a excepció dels 
dies 25 i 26 que estarà tancat. 
L’horari també serà el mateix 

per totes les jornades d’11 
a 20h, excepte els dies 24 i 
31 de desembre quan la fira 
tancarà a les 18h. L’oferta que 
contemplarà estarà adreçada 
a nens i nenes d’entre 3 i 12 
anys i recordem que només 
ells paguen entrades, que-
dant l’accés gratuït pels adults 
que els acompanyin. L’espai 

firal compta amb diferents ra-
cons o itineraris distribuïts en-
tre el pavelló poliesportiu del 
PELL i el hall de l’equipament. 
La Fira Infantil de Nadal és un 
dels esdeveniments més es-
perats i ofereix la millor alter-
nativa lúdica i educativa pels 
més petits durant les seves 
vacances nadalenques. 

Foto: Procornellà

C/Vista alegre, 19 - Cornellà de Llobregat - 93 375 41 53  -  FRENTE MERCADO MARSANS              www.boutiquebely.com
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L’ACC Cornellà tanca les activitats de 
tardor amb gran èxit de participació
Al voltant de les 180 persones es van donar cita al Sopar Solidari de l’entitat que 
lluita contra el càncer i que es va celebrar al restaurant Binomio del Novotel

L’Associació Contra el Càn-
cer de Cornellà de Llo-
bregat va tancar les seves 

activitats de tardor que es 
van iniciar l’octubre passat. 
Durant aquests dos mesos, 
l’entitat ha organitzat un se-
guit d’activitats a favor de la 
lluita contra el càncer. Les da-

rreres dues propostes es van 
celebrar el 25 i 26 de novem-
bre. “La valoració que en fem 
és molt positiva. En totes les 
activitats que hem organitzat 
hi ha hagut molta participació 
de la ciutadania. Això diu molt, 
perquè la gent creu en el nos-
tre projecte i en l’assistència 

que donem”, explica Barto-
lomé Jiménez, president de 
la Junta Local de l’Associació 
Contra el Càncer a Cornellà.

Concert
Divendres 25 de novembre, 
el Castell de Cornellà de Llo-
bregat va acollir el Concert 

Solidari amb Andrea Ba-
rato i Emma Campàs com 
a principals protagonistes 
amb les seves guitarres. 
“Es coneixen durant els 
seus estudis superiors de 
música al Conservatori Su-
perior del Liceu i formen 
un duo de guitarres sota la 
direcció del mestre Guillem 
Pérez-Quer”, diu Jiménez. 
“Va ser un extraordinari 
concert amb un gran èxit 
d’assistència de públic”, 
afegeix. ’altra banda, el 
passat dissabte 26 de no-
vembre es va celebrar al 
restaurant Binomio del No-
votel Cornellà el Sopar So-
lidari, que enguany va arri-
bar a la novena edició. Un 
total de 178 persones van 
participar en una vetllada 

on no va faltar la tradicional 
rifa amb productes donats 
per diferents establiments 
comercials de la ciutat. “El 
Soper Solidari ens permet 
generar complicitat i implica-
ció entre persones a favor de 
la investigació oncològica. 
La veritat és que estem molt 
contents perquè la gent va 
respondre”, indica Jiménez.

Cal destacar que durant el 
sopar, es van concedir tres 
reconeixements a persones, 
empreses o entitats que 
cada any col·laboren amb 
l’ACC Cornellà. En aquesta 
edició, els guardons van ser 
per l’Hotel Novotel Barcelo-
na-Cornellà, l’Hermandad 
Nuestra Señora del Rocio i 
la fotògrafa Esther Díaz.

Fotos: ACC Cornellà-Aj. Cornellà

El col·legi Virolai guanya el VII
Memorial Josep Maria Salas i Peiró 

La setana edició del Memorial Josep Maria Salas i Peiró 
va celebrar l’entrega dels reconeixements el dilluns 
12 de desembre a la sala d’actes de ca n’Ametller de 

Molins de Rei que, com cada any, s’ha fet coincidir l’acte 
amb l’efemèride del Dia Mundial dels Drets Humans. El 
projecte guanyador, segons el veredicte del jurat,  ha 
estat “Granet de sorra”, del col·legi Virolai. 

L'alcaldessa de Sant Joan vol que 
es compleixin els compromisos

L'alcaldessa de Sant Joan Despí, Belén García, va recordar 
l'acord existent amb la Generalitat per a l'entrada en servei 
de trenta places de centre de dia al Centre municipal 

de Gent Gran Cirerers. També ha fet menció a les reiterades 
peticions al Departament de Salut perquè resolgui els dèficits 
en l’atenció sanitària a la ciutat (ginecologia; pediatria i fer 
una planificació de futur dels serveis necessaris).

La Botiga del Prat arriba a 3.500 
persones el seu primer any

La Botiga del Prat, programa municipal d'innovació 
social de suport alimentari impulsat pel municipi, ha 
atès prop de 3.500 persones en el seu primer any de 

funcionament.  A partir d'un servei de garantia alimentària 
es treballa l'apoderament de les persones que en fan ús, 
implicant-les en la pròpia gestió de l'espai, d’acord amb els 
principis del cooperativisme i l'economia social i solidària.

Sant Boi, amfitriona de 
la trobada de la FEMP
Es va destacar la tasca de ciutats i pobles en educació

L'auditori del Parc Sani-
tari Sant Joan de Déu 
de Sant Boi va acollir el 

passat 13 de desembre, el 
Encuentro Nacional Educa-
ción y Gobiernos Locales 
2022, amb el títol 'Pueblos 
y ciudades, escuelas de 

ciudadanía'. La trobada ha 
estat organitzada per la 
Federación Española de 
Municipios y Provincias en 
col·laboració amb el Minis-
terio de Educación y Forma-
ción Profesional. El doctor 
en Ciències de l'Educació 

i professor de la Universi-
tat Autònoma de Madrid, 
Javier Manuel Valle, va ser 
l'encarregat de la ponèn-
cia marc de la jornada. 
Representants de ciutats 
i pobles de diferents llocs 
d'Espanya van participar 

en tres taules de diàleg, on 
s'han abordat temes com 
el paper dels municipis en 
l'àmbit educatiu, l'educació 
complementària i al llarg de 
la vida, els ensenyaments 
artístics o l'educació en 
l'etapa de 0-3 anys. En l'acte 
d'inauguració, l'alcaldessa 
de Sant Boi i presidenta de 
la Comissió d'Educació de 
la FEMP, Lluïsa Moret, va 
considerar necessari que es 
reconegui el paper que des-
envolupen els ajuntaments 
en el món de l'educació "mi-

tjançant un marc competen-
cial i financer que ens perme-
ti seguir facilitant i ampliant 
els recursos educatius que ja 

oferim". En definitiva, el món 
municipalista va posar en 
valor la tasca de les ciutats i 
pobles en l'àmbit educatiu.

Foto: Aj. Sant Boi

La Universitat de Barce-
lona i l’Ajuntament de 
Cornellà de Llobregat 
han creat la ‘Càtedra UB 
sobre  perspectiva de gè-
nere i feminismes Ciutat 
de Cornellà’, que té com 
a objectius  donar suport 
i visibilitat a la recerca 
amb perspectiva de gè-
nere i feminista, impulsar 
un coneixement científic 
feminista i crític, espe-
cialment en les àrees de 
coneixement més mascu-
linitzades com és el cas de 
la ciència i, en general, fer 
més accessibles aquestes 
recerques a la ciutadania.

Impuls a una 
nova càtedra

Foto: TRAM

Nou horaris de Ferrocarrils 
i TRAM per a les festes
S’ajusten a les característiques especials d'aquestes 
dates i a les necessitats de les persones usuàries

Ferrocarrils de la Genera-
litat de Catalunya (FGC) 
modificarà els horaris de 

finalització del servei les nits 
de Nadal i de Cap d'Any. El 
dissabte 24 de desembre, 
vigília de Nadal, el servei de 
trens de Ferrocarrils finalit-
zarà a les 23h a totes les lí-
nies. El dia de Nadal els trens 

circularan fins a les 02.00h 
mentre que per Sant Esteve 
ho faran fins a les 00.00h. 
Com és habitual, FGC oferirà 
servei ininterromput la nit de 
Cap d'Any. A la línia Llobre-
gat-Anoia, la freqüència de 
pas de la línia L8 (Molí Nou-
Ciutat Cooperativa) serà d'un 
tren cada 20 minuts. D'altra 

banda, amb motiu de les 
festes de Nadal, el servei de 
TRAM s’adapta a la demanda 
prevista pels dies 4, 5, 6, 7, 8, 
11, 18. Un any més, el 24 de 
desembre el servei finalitzarà 
a les 22 hores a tota la xarxa 
de TRAM; la nit del 25 al 26 de 
desembre, s’oferirà circulació 
tant a Trambaix com a Tram-

besòs fins a les 2:00 hores 
amb freqüències de dissabte, 
i el dia de Sant Esteve, 26 de 
desembre, s’establiran fre-
qüències de pas de diumen-
ge fins a les  24:00 hores. A 
més, els diumenges 4, 11 i 18 
de desembre i el 8 de gener 
s’establiran freqüències de 
pas de dissabte fins a les 24 
hores a Trambaix. Durant la 
nit de Cap d’any, 31 de des-
embre, hi haurà tramvies cir-
culant ininterrompudament 
amb freqüències de quinze 
minuts al tronc comú a Tram-
baix, de Francesc Macià fins 
a Montesa, entre les 22 i les 
05:00 hores. L’1 de gener de 
2023 s’establiran freqüèn-

cies de pas de diumenge 
fins a les 00.00 hores. TRAM 
recorda que el dia 5 de ge-
ner hi haurà les mateixes 
freqüències de pas que un 
divendres i servei fins a les 
02:00 hores, però els horaris 

es poden veure modificats 
segons el recorregut de les 
cavalcades de Reis dels dife-
rents municipis de la xarxa. 
Per finalitzar, el divendres 6 
de gener, Dia de Reis, el ser-
vei acabarà a les 2:00 hores. 

SOCIETAT
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QUÈ SENTEN ELS NENS QUE 
PRESENTEN DIFICULTATS EN 

L'APRENENTATGE?
Què sent un nen/a quan té dificultats en l’aprenentatge? 
Als inicis de presentar les dificultats el nen o la nena co-
mença a tenir sentiments de frustració, veu que hi ha àrees, 
àmbits o conceptes que li poden costar més que a la resta, 
i pot ocórrer que no es vegin capaços de superar el currí-
culum de l’escola. A mesura que avança el temps aquesta 
frustració va augmentant en forma de desmotivació es-
colar, pot aparèixer l’ansietat, i l’autoestima pot disminuir 
a causa de les dificultats i/o a qualificacions no esperades. 

Hi ha infants que poden pensar que els adults considerin 
que no s’esforcen prou o que no tenen interès per l’escola. 
Durant aquest procés de desconeixença és quan els infants 
poden tenir sentiments de no sentir-se compresos. Heu 
sentit alguna vegada a un adult dir que aquest nen no para 
quiet?, que no escolta a classe?, que té moltes rebeque-
ries?, o que no li agrada llegir o anar l’escola? Us heu trobat 
alguna vegada a un nen comentar que ningú l’entén?, què 
se sent diferent de la resta de companys?, o heu notat que 
es compari amb la resta? És en aquest moment quan el 
nen, la família i el professorat no ubiquen quina és la situa-
ció real de l’infant i cal replantejar-se aquestes preguntes: 
l’estat emocional d’una situació concreta li pot estar afec-
tant?, hi ha àrees cerebrals que es poden veure afectades 
en l’aprenentatge?, quines són les seves necessitats? 

Quan s’aconsegueix respondre a aquestes qüestions 
és quan podem dir que entenem a l’infant. Aquestes 
respostes poden ser explicades per un diagnòstic, però 
no necessàriament sempre és així. A partir d’aquí se li 
poden oferir suports, recursos i/o eines que cobreixin 
aquestes necessitats. Aquest pas és el que coneixem 
com a atenció personalitzada, i aquest acompanya-
ment, en el que pot contribuir tot l’entorn de l’infant, 
és necessari per assolir millores en aquest procés. 

Finalment, està demostrat que, la majoria de vegades, 
quan els infants comencen aquest canvi de millora, en con-
seqüència, la seva autoestima i les ganes d’aprendre aug-
menten, i la seva tolerància a la frustració també; deixant 
de veure les dificultats com una limitació i acceptant 
l’aprenentatge per assaig-error, és a dir, les equivocacions i 
correccions ja no suposen un impacte tan negatiu emocio-
nalment i passen a ser oportunitats d’aprenentatge.

Mònica Closa Pugès
Psicóloga i Psicopedagoga Núm. Col. 28.655

SOCIETAT

L'Observatori Comarcal 
del Baix Llobregat va 
realitzar una explotació 

de les darreres dades de 
l'estadística de mobilitat 
obligada per raó d'estudis 
publicades per Idescat. Així, 
pel que fa a l’educació uni-
versitària, seguint la marca-
da tendència de creixement 
iniciada el 2017, durant el 
2020 el nombre d’alumnes 
universitaris residents al Baix 
Llobregat ha tornat a créixer 
amb força fins a situar-se en 
18.345, un total de 1.185 més 
que el 2019. Els llocs d’estudi, 
en canvi, s’ha mantingut 
estables amb un lleuger in-
crement de 90 places. Es ge-
nera així un creixent flux de 
sortida d’estudiants del Baix 
Llobregat cap a altres comar-
ques amb major oferta uni-
versitària. D'altra banda, per 
segon any consecutiu tant 
el nombre d’alumnes no 

universitaris que resideixen 
al Baix Llobregat com els 
llocs d’estudi localitzats a la 
comarca tornen a baixar. En 
el primer cas, entre el 2019 
i el 2021 la població estu-
diant resident s’ha reduït en 
4.800 persones, un -3,4%, 
mentre que en el segon, 
el nombre de places ocu-
pades passa de 131.950 a 
128.905, el que suposa una 
reducció de 4.655, el -3,5%.

Pèrdua
La major part d’aquesta re-
ducció respon a la pèrdua 

d’alumnes d’educació in-
fantil i primària, que en 
els dos darrers anys han 
retrocedit en 5.220, un 
-6,8%. Aquesta important 
davallada de l’alumnat 
que viu a la comarca és 
el reflex de l’evolució de-
mogràfica d’aquest grup 
poblacional, ja que en 
aquest mateix període de 
temps els infants d’entre 0 
i 11 anys han retrocedit un 
6,2%. En educació infantil 
i primària, el percentatge 
d’alumnes que estudien 
al seu propi municipi és 

considerablement elevat, 
superant en la majoria de 
casos el 80%. De fet, no-
més un grup de vuit lo-
calitats, majoritàriament 
format pels municipis més 
petits, registra un nivell 
d’autocontenció inferior al 
80%. Segons s’avança en 
edats i nivells formatius, dis-
minueix el nombre de cen-
tres que ofereixen estudis 
cada vegada més avançats. 
És per això que tant els estu-
dis secundaris, de batxillerat 
i, molt especialment, els ci-
cles formatius de grau mig 
i superior registren majors 
nivells de mobilitat entre 
municipis. De fet, en aquest 
darrer punt, només el Prat 
de Llobregat (53,0%) i Cas-
telldefels (57,1%) comp-
ten amb un percentatge 
d’alumnes de cicles forma-
tius residents al mateix mu-
nicipi superior al 50%.

Creix l'alumnat universitari al Baix
Segons l'Observatori Comarcal durant l'any 2020 va augmentar en un       
total de 1.185 estudiants que situen la xifra total en 18.345 persones

Catorze municipis de 
l'Àrea Metropolitana de 
Barcelona (AMB), sets 

d’ells del Baix Llobregat, 
rebran finançament en els 
propers dos anys en el marc 
del Programa integral de 

barris per a la millora de les 
rendes de l'AMB. Aquests 
són Cornellà, El Prat, Gavà, 
Sant Boi, Sant Feliu, Sant 
Joan Despí i Sant Vicenç 
dels Horts. L'objectiu és in-
crementar l'equitat territo-

rial, combatre situacions de 
pobresa extrema i atendre 
els col·lectius més vulnera-
bles en diversos barris de la 
metròpolis de Barcelona. En 
total es destinarà 9.800.00 
milions d’euros. La majoria 
dels projectes finançats per 
l'AMB reforcen plans locals 
d'actuació comunitària o 
de convivència, però so-
bretot estan adreçats a 
col·lectius de màxima vul-
nerabilitat, entre els quals 
hi ha joves, persones depen-
dents, gent gran o dones.

Injecció milionària a set 
municipis per combatre 
la pobresa als seus barris
Són Cornellà, El Prat, Gavà, Sant Boi, Sant 
Feliu, Sant Joan Despí i Sant Vicenç dels Horts

Inversió per minvar els sorolls

El MITMA va licitar dos contractes d'obres per a implantar 
mesures de protecció acústica entorn de la Xarxa de 
Carreteres de l'Estat. D'una banda, 5,8 milions d'euros, 

en diversos trams de les carreteres A-2, AP-7, B-23 i B-30, al 
Vallès Oriental i Occidental i Baix Llobregat i, d'altra banda, 
437.265,76 euros, en la sortida dels túnels de l'autovia B-24. 
Els municipis beneficiats són Espougues, Abrera i Vallirana. 

Millora de la mobilitat segura

La conselleria d’Interior va presentar un programa 
dotat amb deu milions d’euros destinada als ens 
locals per promoure una mobilitat més segura i 

sostenible en l’àmbit urbà. D’aquesta manera, es podran 
realitzar projectes a un total de noranta-un municipis., 
entre els quals es troben tres localitats del Baix Llobregat: 
Sant Just Desvern, Gavà i Torrelles de Llobregat.

Foto: Arxiu

Foto:  Arxiu
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Mijoler vol "callar" a la Marea de 
Pensionistes i Jubilats del Prat
"Si Franco no va poder amb nosaltres, un alcalde amb tics dictatorials, 
tampoc", explica Jorge Monteagudo, president de la plataforma

"ni en els temps del dic-
tador s¡'havia produït al 
Prat un atemptat contra 

la llibertat de manifestació 
i d'expressió com el que 
l'alcalde està sotmetent a la 
Marea de Pensionistes i Jubi-
lats”. Així de clar I contundent 
es mostra el president de la 
plataforma, Jorge Monteagu-
do a l'hora d'explicar el que 
va succeir a la inauguració de 
la 49a Fira Avícola Raça Prat. 
I és que passat 2 de desem-
bre, aquesta plataforma local 
van intentar manifestar-se en 
defensa de la sanitat pública 
per mitjans pacífic “El senyor 
alcalde, com a resposta va 
decidir enviar a la Policia Lo-
cal”. Amb acta actuació “Mi-
joler pretén ser el pioner en 
l'aplicació, abans que s'aprovi 
la reforma del Codi Penal, que 
vol criminalitzar la protesta i 
les mobilitzacions”, diu Mon-
teagudo. El president de la 
plataforma no es talla a l'hora 
d'afirmar que “a l'alcalde no li 
agrada el que proclamen els 

pensionistes: “Més doctors i 
menys assessors” i “més ba-
tes i menys corbates”. D'altra 
banda, Monteagudo tam-
bé denuncia que “vam ser 
amenaçats de ser multats 
amb 750 euros si fèiem ús 
de la megafonia en les con-
centracions. A més, ens van 
negar la col·locació d'una 
carpa informativa a la plaça 
de l'ajuntament en tres oca-
sions. Una vergonya per un 
equip de govern que s'omple 
la boca de ser democràtic”. 
Monteagudo també explica 
que “al senyor alcalde no li 
agrada que els pensionistes 
diguin públicament que el 
consistori està sent investi-
gat per a l'Oficina Antifrau 

per presumptes irregularitats 
en la utilització dels diners 
públic. Tampoc li agrada que 
siguin que senten vergonya 
en veure com continua en el 
càrrec la regidora Alba Bou, 
imputada/investigada pel 
jutjat número 2 del Prat de 
Llobregat per un presumpte 
delicte de tràfic d'influències 
I un altre de prevaricació. I 
menys encara que la Marea 
presenti una moció en el Ple 
demanant que s'acabi amb 
els càrrecs de confiança que 
ha anomenat, amb sous més 
grans que el propi president 
del govern, Pedro Sánchez, 
I es destini el milió d'euros 
que els assessors s'enduguin 
a la butxaca”. I va més enllà a 

l'hora d'afirmar que “a Mi-
joler no li agrada que els 
pensionistes parlin de la 
casa pastera, on vivien més 
de vint persones vulnera-
bles i que pel seu lloguer 
es pagava prop dels 20.000 
euros al mes”. Afegeix que 
“l'alcalde vol callar-nos I ho 
fa mitjançant amenaces de 
multa i enviant a la policia a 
les nostres concentracions. 
Intenta acoquinar-nos.”

Amenaces
Des de la plataforma s'indica 
que les amenaces “estan pro-
vocant l'efecte contrari”. Els 
pensionistes “redoblaran les 
seves protestes de manera 
pacífica, però amb contun-
dència A més utilitzarem tots 
els mitjans legals al nostre 
abast per denunciar aques-
ta repressió”. Monteagudo 
acaba sentenciant que “si 
Franco no va poder amb no-
saltres, un alcalde amb tics 
dictatorials, tampoc. El nos-
tre silenci serà eixordador.”

Foto: PPiJEP

Reclamen els compromisos 
pendents a Sant Joan Despí

L'alcaldessa de Sant Joan Despí, Belén García, va 
recordar l'acord existent amb la Generalitat per 
a l'entrada en servei de trenta places de centre 

de dia al Centre municipal de Gent Gran Cirerers, on 
l'Ajuntament va construir l'espai necessari que roman 
tancat des de fa més de tres anys. També va fer menció 
-a tancament de la present edició- a les reiterades 
peticions al Departament de Salut perquè resolgui els 
dèficits en l’atenció sanitària a la ciutat, principalment 
el retorn complet del servei de ginecologia als dos 
centres d’atenció primària de Sant Joan Despí tal com 
fins i tot va aprovar el Parlament de Catalunya; mantenir 
els recursos de pediatria i fer una planificació de futur 
dels serveis necessaris donat el creixement de la ciutat.

Els primers veïns entren a viure   
als pisos fets a Gavà per l'AMB

Es van entregar les primeres claus als veïns de la 
promoció B2 del barri de Can Ribes de Gavà. L’ha 
promoguda l’AMB a través de l’IMPSOL i consta de 

136 habitatges, dels quals 64 són de tres dormitoris, 64 
són de dos dormitoris i 8 són d’un dormitori. Del total 
de pisos, 63 són de lloguer i 73 de venda. L’edifici també 
disposa d’un local comercial de 840 m2 útils i un soterrani 
amb 136 places d’aparcament. La integració de l’edifici 
amb l’entorn consisteix en un corredor natural entre un 
gran espai verd i la serra de les Ferreres i el Parc Agrari.

Ja funciona la cita en línia al 
Registre Civil d'Esplugues

El Departament de Justícia, Drets i Memòria va posar 
en marxa un nou servei telemàtic de cita en línia al 
Registre Civil d’Esplugues de Llobregat. Així doncs, 

els ciutadans del municipi i de Sant Just Desvern que 
necessitin anar al Registre Civil  poden demanar cita prèvia, 
per exemple, per inscriure un naixement, iniciar els tràmits 
per casar-se o fer una traducció de nom o una inversió de 
cognoms, entre un total de 24 tràmits, i ja no hauran de 
fer més cues. A més, tindran accés també a la informació, 
els models i els formularis per als tràmits que hagin de fer.

Un projecte de 'bullying', Premi 
de Civisme a la Innovació 2022

Sant Boi va ser protagonista en l'acte de lliurament dels 
Premis Civisme 2022. L'Ajuntament va rebre el premi en 
la categoria d'Innovació gràcies al seu projecte 'Irrupció 

restaurativa: creació d'aules, famílies, claustres, comunitats 
i normes immunològiques davant el bullying'. D'altra 
banda, la iniciativa comunitària Marianao té Cor, impulsada 
conjuntament per la Fundació Marianao i el consistori, va 
obtenir el Premi de Civisme a la Virtut Civil i la Cohesió social. 

SOCIETAT

Nou itinerari a Sant Vicenç 
Destinat a vianants i ciclistes a la BV-2002 que enllaça 
el municipi amb el de Santa Coloma de Cervelló

Foto: Aj. Sant Vicenç Horts

La carretera BV-2002 dis-
posa d’un nou tram de 
via segregada per a via-

nants i ciclistes entre la ro-
tonda de l’estació dels FGC 
de Santa Coloma de Cerve-
lló i el camí dels Cavallers a 
Sant Vicenç dels Horts, de 
1.401 metres de longitud. 
L’itinerari s’ha construït en 
plataforma única compar-
tida amb paviment de for-
migó amb acabat de color. 
Té tres metres d’amplada 

i va paral·lel a la carretera, 
segregada amb una ba-
rrera de contenció mixta 
d’acer i fusta, i d’una bara-
na de fusta integrada en el 
límit amb el canal. Aquest 
tram compta amb miradors 
per potenciar les visuals 
cap al canal i el Parc Agrari, 
respectant-se i preservant-
se també l’arbrat existent. La 
inversió ha estat d’1.829.184 
euros, a càrrec de la Diputa-
ció de Barcelona. 

Altres actuacions
D’altra banda, també a la 
carretera de Sant Boi (BV-
2002) però ja al seu pas 
pe Sant Vicenç dels Horts, 
s’han inclòs tot un seguit 
d’actuacions en diferents 
cruïlles amb una coordina-
ció i millora dels semàfors. 
Entre d’altres, aquestes 
millores permeten reduir 
de quinze a cinc minuts 
la quantitat de temps ne-

cessari per travessar Sant 
Vicenç dels Horts, des de 
la rotonda de Les Ovelle-
tes fins a la sortida cap a 
Pallejà. Finalment, també 
s’ha implementat un pas 
de vianants semaforitzat al 
PK 0,850 de la carretera de 
Torrelles (BV-2005) i s’ha 
ubicat la parada de bus al 
centre de la calçada, amb la 
corresponent senyalització 
horitzontal i vertical. 
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SOCIETAT
La Reina Letícia visita Sant Boi 
com a referent en salut mental

L
a Reina Letícia va visitar Sant Boi de Llobregat 
el passat 23 de novembre, amb motiu de la 
celebració a la ciutat de la jornada 'Treball i salut 
mental. Vint anys trencant estigmes', dintre del 

20è aniversari de la Xarxa Local d'Oficines Tècniques 
Laborals (OTL) de la Diputació de Barcelona. Després 
de presidir l'acte inaugural al Parc Sanitari,  va 
visitar les instal·lacions de la Unitat d'Hospitalització 
Especialitzada per a persones amb Discapacitat 
Intel·lectual (UHEDI) del Parc Sanitari Sant Joan de Déu.

Salut ampliarà el CAP de Sant 
Just per l’augment de població

El Servei Català de la Salut preveu ampliar el CAP 
de Sant Just Desvern, amb un cost estimat per 
a l’execució de les obres de 4,7 milions d’euros. 

El projecte es redactarà al llarg de 2023, les obres 
s’executaran durant el 2024 i la nova infraestructura 
estarà disponible l’any 2025. Actualment, el CAP de 
Sant Just segueix tenint la mateixa estructura que 
quan es va construir als anys 90.

Raquel Sánchez anuncia una 
nova estació de RENFE a Gavà

L'alcaldessa de Gavà, Gemma Badia, i la ministra 
de Transports, Mobilitat i Agenda Urbana, Raquel 
Sánchez, van abordar diferents temes en el decurs 

de la visita institucional de la ministra que va fer el 
passat novembre a la seva ciutat. Un dels punts tractats 
ha estat la situació i perspectives de l'Aeroport Josep 
Tarradellas-Barcelona-El Prat. D’altra banda, Sánchez va 
anunciar la construcció de la nova estació de Rodalies 
a Gavà entre Gavà i Castelldefels per on passa les línies 
R2 i R2 Sud. En concret se situarà en la zona de la futura 
transformació de Gavà, entre Ca n'Horta i el Tanatori.

L’Hospital de Viladecans 
continua sent un centre TOP 20

L
’Hospital de Viladecans va obtenir el premi al 
Millor Centre Sanitari en la categoria de Gestió 
Hospitalària Global de la vint-i-tresena edició dels 
premis TOP 20. Aquests guardons, que concedeix la 

consultora de serveis sanitaris IQVIA (IASIST), valoren la 
qualitat assistencial i de gestió dels centres participants, 
agrupats en diferents categories, segons les dimensions i 
les característiques de cada centre. La doctora Montserrat 
Figuerola, gerent Territorial de l’Àrea Metropolitana Sud, 
i la doctora Montse Oliveras, directora de Centre de 
l’Hospital de Viladecans, van recollir el premi.

Nou carril bici que connectarà 
l'Hospitalet i Can Clota

Van començar els treballs per allargar l'actual xarxa de 
carrils per a bicicletes i altres vehicles de mobilitat 
personal d'Esplugues. S'està treballant fer un carril 

bici que connecti la rotonda d'avinguda Països Catalans i 
carrer Laureà Miró –per on ja passen carrils bici–, al barri 
Centre, amb l'Hospitalet per Can Clota i Can Cervera.

Dos nous punts de recàrrega de 
vehicles elèctrics a Sant Joan 

L'Ajuntament de Sant Joan Despí i l'Àrea Metropolitana 
de Barcelona (AMB) instal·laran dos nous punts de 
recàrrega per a vehicles elèctrics als carrers de la 

ciutat (carrer Major i carrer de la Fontsanta). La mesura 
té com a objectiu fomentar l'ús del vehicle elèctric per 
a una mobilitat més sostenible i sense fums.
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A la metròpolis 
de Barcelo-
na, en espe-
cial als eixos 

del Llobregat i el Besòs, 
existeixen barris afectats 
estructuralment per la 
desigualtat i amb una po-
blació en risc d’exclusió, 
tal com es va posar de 
manifest a l’Índex de vul-
nerabilitat urbana 2017, 
elaborat per l’Institut 
d’Estudis Regionals i Me-
tropolitans de Barcelona 
(IERMB). Amb l’objectiu 
d’incrementar l’equitat 
territorial, combatre si-
tuacions de pobresa 
extrema i atendre els 
col·lectius més vulnera-
bles, l'Àrea Metropolita-
na de Barcelona (AMB) 
ha posat en marxa el Pro-
grama integral de barris 
per a la millora de rendes 
(Pla de barris de l'AMB).

Ramon Torra, gerent de 
l’AMB, incideix en el fet 
que "el programa iden-
tifica barris on es dona 
una vulnerabilitat social 
aguda i busca revertir al-
gunes condicions que la 

provoquen i l'enquisten".
Amb una dotació total 
de 9,9 milions d’euros per 
al període 2022-2024, 
aquest pla de subvencions 
finançarà fins a un 80% de 
29 iniciatives de 14 ajun-
taments metropolitans 
orientats a reduir desequi-
libris i millorar el nivell de 
vida i la convivència als 
barris més afectats per la 
desigualtat. El Baix Llobre-
gat ha estat la principal 
comarca destinatària dels 
ajuts, amb 5.415.101,51 
d'euros que es destinaran 
a 11 projectes d’àrees en 
risc social de vuit muni-
cipis del Baix Llobregat: 
Cornellà, el Prat, Gavà, 
l'Hospitalet, Sant Boi, Sant 
Feliu, Sant Joan Despí i 
Sant Vicenç dels Horts. 

Segons Antoni Farre-
ro, coordinador general 
de l’Oficina Tècnica de 
Gerència de l’AMB, “és el 
primer cop que es for-
mula d’aquesta manera, 
basant-se en projectes 
de concurrència compe-
titiva. Abans en el tema 
social la distribució de les 

dotacions es feia segons 
la renda, la taxa d’atur... 
Ara, a partir del zoom 
que hem fet dins del te-
rritori metropolità sobre 
zones més conflictives. 
Volem incidir en una sè-
rie de projectes claus per 
trencar colls d’ampolla i 
que després puguin fun-
cionar per si sols”. 

Accions en 
diversos àmbits

La majoria dels projectes 
que han aconseguit les 
subvencions de l’AMB 
reforcen plans locals 
d’actuació comunitària o 
de convivència i cobrei-
xen diferents tipus de 
mancances: d’educació, 

formació i ocupació, po-
bresa energètica, proble-
mes d’adaptació social… 
Tot i que s’adrecen a totes 
les franges d’edat i condi-
cions, fan especial atenció 
a joves, persones depen-
dents, gent gran i dones.

D’aquesta manera, hi 
ha projectes que oferei-
xen múltiples serveis, 
com el Pla de Regenera-
ció Urbana Integral les 
Planes-Blocs Florida de 
l'Hospitalet de Llobregat, 
que preveu fins a 18 ac-
cions adreçades a forma-
ció en tecnologies pel veï-
nat, tast d'oficis, activitats 
lúdiques i culturals per 
joves, tallers de preven-

ció d'assetjament, espais 
de cures, salut i suport a 
la criança i horts socials i 
solidaris, entre altres. En 
aquest cas, l'AMB aporta 
un milió d'euros, que su-
posa el 42,16% del cost 
total del projecte, l'import 
total del qual és de més 
de 2,3 milions d'euros.

La iniciativa 'PIB: La vida 
en comunitat, una opor-
tunitat per a la igualtat', 
que s'aplicarà als barris 
de Sant Josep, la Guàrdia 
i Can Ros de Sant Vicenç 
dels Horts, també ha 
rebut una dotació d’un 
milió d'euros, que co-
brirà el 70,63% del cost 
destinat a cinc accions: 

un Pla de desenvolu-
pament comunitari, 
un projecte de camins 
amigables, un servei 
d'acompanyament jove 
i un d'agents cíviques i 
un Pla de convivència.

D'altra banda, 
l'Ajuntament del Prat 
de Llobregat potenciarà 
els espais de cocreació 
i dinamització cultural 
comunitària als barris de 
Sant Cosme i La Granja, 
on també impulsarà ac-
cions de formació i ocu-

pació, per enfortir la pa-
rentalitat positiva, reduir 
la fractura digital i garantir 
l'accés al lleure i també de 
millora de convivència, co-
hesió social i salut mental 
comunitària. Per fer-ho, 
compta amb una subven-
ció de  781.520 euros de 
l'AMB, que finança un 80% 
del cost del projecte.

La lluita contra la pobre-
sa energètica a partir de 
la detecció comunitària 
de vulnerabilitat social 
i la informació de me-

Subvencions de l’AMB a barris vulnerables
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TOTAL subvenció AMB Percentatge subvenció AMB Total projectes

Barberà del Vallès6

Sant Vicenç
dels Horts

7 Cornellà  
de Llobregat

10

El Prat de Llobregat13

Santa Coloma  
de Gramenet

2

Ripollet5

Sant Feliu  
de Llobregat

8

l’Hospitalet  
de Llobregat

11 Gavà14

Sant Adrià de Besòs1

636.562,32 €

78,26% 2

892.500 €

79,94% 1

Badalona 3

347.875,81 €

79,45% 1

Municipi 

Referències

Subvenció otorgada
Percentatge 

subvenció AMB
Nombre de 
projectes

Montcada i Reixac4

Sant Joan Despí9

4

Sant Boi  
de Llobregat

12

708.434,35 €

80% 1

805.000 €

71,1% 1

1.000.000 €

77,65% 3

655.824,74 €

80% 2

443.545,68 €

75% 3

781.520 €

80% 1

494.153,09 €

80% 1

1.000.000 €

42,16% 1

438.000 €

77,88% 1

602.058 €

64,05% 1

1.000.000 €

70,63% 1

9.805.473,99 € 69,7 % 20

El Baix Llobregat rebrà 5,4 milions d’euros de l’AMB per  lluitar contra la pobresa urbana
11 projectes destinats a reduir la desigualtat i el risc d'exclusió social de col·lectius de màxima vulnerabilitat a l'Hospitalet,  Cornellà, el Prat, Gavà, Sant Boi, 

Sant Feliu, Sant Joan Despí i Sant Vicenç dels Horts es finançaran fins al 80% amb els ajuts del Pla de barris de l’Àrea Metropolitana de Barcelona fins al 2024

Objectius principals del programa metropolità de barris:

- Avançar en l'eliminació dels desequilibris socials i econòmics en les zones afectades
- Afavorir les capacitats socials, personals i familiars de les persones i comunitats per 
millorar la convivència als barris.
- Posar en contacte empreses i col·lectius per augmentar el nivell d’ocupació que 
possibiliti un nivell de vida digne pels habitants dels barris desfavorits.
- Garantir la seguretat als espais públics i en la convivència veïnal que permetin 
desenvolupar amb normalitat activitats de caràcter econòmic i social.
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pació, per enfortir la pa-
rentalitat positiva, reduir 
la fractura digital i garantir 
l'accés al lleure i també de 
millora de convivència, co-
hesió social i salut mental 
comunitària. Per fer-ho, 
compta amb una subven-
ció de  781.520 euros de 
l'AMB, que finança un 80% 
del cost del projecte.

La lluita contra la pobre-
sa energètica a partir de 
la detecció comunitària 
de vulnerabilitat social 
i la informació de me-

sures de protecció a les 
famílies són algunes de 
les actuacions previstes 
als barris de la Salut i Can 
Calders de Sant Feliu de 
Llobregat, a més del su-
port al teixit associatiu i 
als projectes educatius. 
Han obtingut un finança-
ment del 64%, per valor 
de 602.058 euros. 

Afavorir la 
integració social

Al barri de Camps Blancs 
de Sant Boi de Llobregat 
es crearà un equip de 

dinamitzadors i integra-
dors socials per acom-
panyar a dones i joves 
en situació vulnerable 
de les comunitats gita-
na i magribina en espe-
cial. S'oferiran itineraris 
individuals per promou-
re l'acció comunitària i 
la dinamització de xar-
xes, a través de forma-
cions específiques pro-
fessionals, que incloguin 
pràctiques i beques, 
així com del foment 
de l'emprenedoria i 
l'autoocupació. L'ajut de 

l'AMB serà de 494.153,09 
€, i finançarà el 80% del 
projecte.

A Sant Joan Despí es de-
dicaran els fons a la crea-
ció d'espais de socialitza-
ció al barri de les Planes, 
amb accions dirigides a 
combatre l'aïllament i la 
solitud de la gent gran, 
adequar per a nous usos 
l'interior i l'exterior del 
centre cívic i desplegar 
agents de convivència 
als carrers. Per aquest 
projecte l'AMB ha con-

cedit una subvenció de 
438.000 €, que suposa un 
77,88% del total.

Dos ajuntaments, 
cinc projectes 

Els ajuntaments de Corne-
llà de Llobregat i Gavà són 
els únics que van sol·licitar 
i han obtingut subven-
cions del Pla de Barris per 
més d'un projecte. 

Així, al barri de Sant Il-
defons de Cornellà es 
desenvoluparà 'Nou 
incubador urbà', per ca-

pacitar joves en sectors 
d'oportunitats econò-
miques i generació 
d'activitat empresarial 
(dotat amb 394.907,14 
€) i 'A prop teu social' 
(amb 260.917,60 €), per 
detectar i oferir solu-
cions a problemàtiques 
socials, de seguretat i 
de l'habitatge. Tots dos 
són finançats al 80%.

Pel que fa a Gavà, posarà 
en marxa tres iniciatives 
amb els fons del progra-
ma de barris: un Pla Lo-

cal d'Acció Comunitària 
Integrada als barris de 
Can Tries, Can Tintorer, 
les Colomeres, Ausiàs 
March, la Rambla-Barce-
loneta i la Rambla-Cen-
tre, amb un finançament 
de 355.960 €; la reha-
bilitació d'habitatge de 
lloguer per col·lectius en 
situació d'emergència 
social a Ca n'Espinós 
(dotat amb 55.484,72 €) 
i la climatització del cen-
tre cívic d'aquest barri 
com a mesura de cohe-
sió social (32.100,96 €).

Subvencions de l’AMB a barris vulnerables

10
9

12

11

13

14

7 8

2

1

3

6

5

TOTAL subvenció AMB Percentatge subvenció AMB Total projectes

Barberà del Vallès6

Sant Vicenç
dels Horts

7 Cornellà  
de Llobregat

10

El Prat de Llobregat13

Santa Coloma  
de Gramenet

2

Ripollet5

Sant Feliu  
de Llobregat

8

l’Hospitalet  
de Llobregat

11 Gavà14

Sant Adrià de Besòs1

636.562,32 €

78,26% 2

892.500 €

79,94% 1

Badalona 3

347.875,81 €

79,45% 1

Municipi 

Referències

Subvenció otorgada
Percentatge 

subvenció AMB
Nombre de 
projectes

Montcada i Reixac4

Sant Joan Despí9

4

Sant Boi  
de Llobregat

12

708.434,35 €

80% 1

805.000 €

71,1% 1

1.000.000 €

77,65% 3

655.824,74 €

80% 2

443.545,68 €

75% 3

781.520 €

80% 1

494.153,09 €

80% 1

1.000.000 €

42,16% 1

438.000 €

77,88% 1

602.058 €

64,05% 1

1.000.000 €

70,63% 1

9.805.473,99 € 69,7 % 20

El Baix Llobregat rebrà 5,4 milions d’euros de l’AMB per  lluitar contra la pobresa urbana
11 projectes destinats a reduir la desigualtat i el risc d'exclusió social de col·lectius de màxima vulnerabilitat a l'Hospitalet,  Cornellà, el Prat, Gavà, Sant Boi, 

Sant Feliu, Sant Joan Despí i Sant Vicenç dels Horts es finançaran fins al 80% amb els ajuts del Pla de barris de l’Àrea Metropolitana de Barcelona fins al 2024

Publireportatge ÀREA METROPOLITANA DE BARCELONA
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SOCIETAT

Els Mossos d’Esquadra de la Metro Sud activen 
el Pla Grèvol a la comarca del Baix Llobregat
Des de finals del mes de novembre i fins passat Reis, la policia autonòmica catalana i les locals  
es coordinaran per mantenir la seva presència en els principals eixos comercials i mercats

La Policia de la Generalitat-
Mossos d’Esquadra de 
Regió Policial Metropolita-

na Sud ha posat en marxa el 
Programa Operatiu Estacional 
Grèvol amb l’objectiu de pre-
venir i reduir els fets delictius 
més habituals, principalment 
furts, robatoris en comerços 
i estrebades al carrer, que es 
registren durant aquest pe-
ríode nadalenc. Es tracta de 
garantir la seguretat en els 
principals eixos comercials i 
mercats d’arreu de la comarca, 
incrementant la percepció de 
seguretat en els diferents àm-
bits d’actuació, augmentant la 
presència d’agents uniformats 
i de paisà que patrullaran a 
peu i en franges horàries on 
es preveu una afluència més 
notòria de ciutadans. També 
s’ampliaran  les vigilàncies 
en els horaris d’obertura i de 
tancament dels establiments 
comercials. Aquest patrullat-
ge, que permetrà mantenir 
contacte directe amb els co-

merciants, s’alternarà amb el 
patrullatge amb vehicle lo-
gotipat i amb la realització de 
diferents punts de control es-
tàtic. El Pla Grèvol s’estructura 
en dues fases: la primera, de 
caràcter informatiu, es va ini-
ciar a finals de novembre, i ha 
consistit en el fet que els Mos-
sos d’Esquadra han mantingut 
contactes i reunions amb els 
responsables de les entitats 
relacionades amb el teixit co-
mercial i empresarial i de zo-
nes de restauració per recollir 

inquietuds, resoldre dubtes i 
facilitar consells de seguretat 
que puguin ajudar a detectar 
i prevenir la realització de pos-
sibles il·lícits penals. La segona 
etapa, que ja ha començat, 
consisteix en l’inici del patru-
llatge de seguretat ciutadana 
uniformat i de paisà a l’entorn 
de les zones comercials.

Mobilitat i oci
El Pla Grèvol també 
s’implementa en els àmbits 
de la mobilitat i l’oci nocturn. 

Així, l’increment aquests dies 
del transport de persones 
i mercaderies, tant a la xar-
xa viària com als transports 
públics, comportarà que 
s’activin controls de trànsit 
per evitar l’augment de la ve-
locitat i el consum d’alcohol 
i drogues en horaris i dates 
específiques, coincidint amb 
els dinars i sopars d’empresa. 
Pel que fa als transports de 
mercaderies, es potenciaran 
els controls sobre aquest 
sector per evitar que sigui 

víctima de fets delictius re-
lacionats directament amb 
la seva activitat econòmica. 
Precisament, a la xarxa dels 
transports urbans i interur-
bans i en els aeroports, tam-
bé s’intensificarà la vigilàn-
cia policial atès que durant 
aquestes dates el trànsit de 
persones augmenta de ma-
nera considerable. Pel que fa 
a l’oci nocturn, es desplega-
ran dispositius específics per 
garantir la seguretat i preve-
nir possibles incidències en 

aquest àmbit. Així mateix, 
es treballarà per garantir 
celebracions pacífiques i 
sense incidències en dates 
com la Nit de Cap d’Any i 
la Cavalcada de Reis. Per 
sumar esforços es fomen-
tarà la implicació i coor-
dinació amb els diferents 
agents que participen en 
la seguretat del país. Així, 
els Mossos d’Esquadra tre-
ballaran coordinadament 
amb Policies Locals, Guàr-
dia Urbana, personal de 
seguretat privada  i comer-
ciants. Així mateix, en di-
versos municipis s’activaran 
patrulles mixtes de Mossos 
d’Esquadra i Policies Locals 
que es desplegaran pels 
principals centres comer-
cials i que mantindran con-
tactes directes i diaris amb 
els comercials amb els quals 
intercanviaran informació 
que pot ser útil a l’hora de 
detectar persones sospitoses 
que actuen en aquest àmbit.

Fotos: Mossos d'Escuadra

S'estrena l'Agrobotiga 
amb una nova façana
La Cooperativa Agrària Santboiana aposta per 
un espai per a la promoció i venda de fruites i        
verdures, productes locals i altres del país

La Cooperativa Agrària 
Santboiana va inaugu-
rar la seva Agrobotiga 

el divendres passat, dia 9 
de desembre. És un nou 
espai per a la promoció i la 
venda de fruites i verdures 
acabades de collir, pro-
ductes locals i productes 
d’altres cooperatives del 
país. L'acte d'inauguració va 
comptar amb la presència 
de l'alcaldessa de Sant Boi, 
Lluïsa Moret, i el president 
de la Cooperativa Agrària 

Santboiana, Lluís Solanas. 
També s'hi va presentar la 
nova façana de la seu de 
la cooperativa, que l'artista 
local Iván Bravo ha decorat 
amb una intervenció mural. 
Durant l'acte d'inauguració, 
el xef santboià Toni Rome-
ro va fer una demostració 
de cuina. La posada en 
marxa de l'Agrobotiga for-
ma part d'un projecte més 
ampli finançat en un 80% 
per l'AMB i emmarcat en 
un conveni entre la Coo-

perativa Agrària Santboia-
na i l'Ajuntament de Sant 
Boi. Entre altres objectius 
aquest projecte es plante-
ja contribuir a la conser-
vació de l'activitat agrària 
local, millorar l'eficiència 
energètica de les activitats 
d'emmagatzematge i trans-
port de la cooperativa i afa-
vorir l'alimentació sosteni-
ble i saludable, en el marc 
de l'adhesió de Sant Boi a 
la Carta Alimentària de la 
Regió Metropolitana.

Foto: Aj. Sant Boi

L'Associació Veïnal 
Vaivé es presenta
En el primer acte va reclamar la "reactivar l'esperit 
reivindicatiu del veïnat en defensa d'un barri i una 
ciutat més equitatius, sostenibles i de qualitat"

L 'Associació Veïnal Vaivé 
va celebrar el primer 
acte públic de presen-

tació de l'entitat. La troba-
da, que es va dur a terme a 
la Sala d'Actes de l'Ateneu 
Santfeliuenc, va tenir per 
objectiu principalment “do-
nar-se a conèixer al veïnat, 
per poder explicar les seves 
línies de treball i reivindi-
cacions per al barri Centre 
i poder escoltar la veu de 
veïns i veïnes”, explica.as i el 
Ministeri d'Educació i FP. Els 
membres de la junta rec-
tora van poder explicar la 
seva trajectòria, inicialment 
com a Plataforma “Stop-
Monstre Comercial”, que va 
reivindicar la no construc-
ció d’un centre comercial 
de grans dimensions al 
barri. Fruit d’una evolució, 
que aquests consideren 
com a natural, la platafor-
ma va esdevenir oficial-
ment Associació Veïnal. En-
tre les campanyes que han 
desenvolupat en aquests 

primers mesos de treball 
ja legalment constituïts 
destaquen, una primera 
reclamant la reposició de 
tots els arbres que han es-
tat arrencats o escapçats 
(n’han comptabilitzat més 
de 40 solament al barri), 
la segona sobre el civis-
me, reclamant més actua-
cions de l’Ajuntament al 
respecte (sorolls, brutícia, 
manca de neteja, botella-
des i similars), i finalment 
la dignificació dels carrers 
del barri centre, amb vore-
res amb rajoles trencades 
o en mal estat, i un defi-

cient estat dels escocells 
d’arbres que poden ser 
un perill per als vianants. 
Van escoltar les demandes 
i les queixes dels assis-
tents sobre la deixadesa 
en general dels carrers i el 
barri del centre, les quals 
coincidien amb l’anàlisi 
que l’Associació ha fet 
dels aspectes a millorar. 
L’Associació ha informat 
dels mecanismes per con-
tactar amb ells, via pre-
sencial a l’Ateneu Santfe-
liuenc, o via electrònica amb 
el seu correu electrònic, pà-
gina web i xarxes socials.

Foto: AV  Vaivé
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Ajuts a la 
rehabilitació 
fins al 80%

Més informació comacasaenlloc.cat

Finançat per

Per estalviar,
rehabiliteu el vostre edifici

i feu ealitat la dita
com a casa, enlloc

Contacteu 
amb el vostre 

ajuntament

SOCIETAT

Sant Vicenç s’adhereix a l’Associació 
Internacional de Ciutats Educadores
El Ple municipal del mes de novembre també va aprovar per unanimitat la           
incorporació de 136.916 euros per destinar al Pla Educatiu d’Entorn

El Ple municipal de novem-
bre de Sant Vicenç dels 
Horts va aprovar per una-

nimitat l’adhesió del municipi 
a l’Associació Internacional de 
Ciutats Educadores. Es tracta 
d’una associació de governs 
locals d’arreu del món, sense 
ànim de lucre, que promou 
l’intercanvi d’idees, reflexions 
i bones pràctiques. Actual-
ment compta amb prop de 
mig miler de ciutats adheri-
des de 36 països. La regidora 
d’Educació, Patricia Higue-
ras, destacava la importàn-
cia de compartir experièn-

cies: “És una forma més de 
crear xarxa, de crear reforç 
d’estratègies, de veure pro-
jectes diferents, de compartir 
projectes que ja fem nosal-
tres amb altres ciutats, i en-
fortir aquesta xarxa que ja te-
nim a Sant Vicenç dels Horts”.

Injecció de diners
Precisament per continuar 
i aprofundir en el treball 
en xarxa que ja es fa a 
l’àmbit educatiu vicentí, 
el Ple municipal també va 
aprovar per unanimitat la 
incorporació d'un total de 

136.916 euros per destinar 
al Pla Educatiu d’Entorn, 
en l’àmbit del conveni 
entre el consistori baixllo-
bregatí i el Departament 
d’Educació de la Generali-
tat de Catalunya. Aquesta 
aportació es destinarà, en-
tre altres mesures, al “Pla 
català d’esport a l’escola, 
recursos tècnics, mento-
ria socioeducativa, tallers 
d’acompanyament i suport 
educatiu, promoció de les 
oportunitats educatives més 
enllà de l’escola”, segons va 
explicar PatriciaHigueras.

Neix a Pallejà el Grup de Suport 
Emocional i Ajuda Mútua

El Grup de Suport Emocional i Ajuda Mútua (GSAM) 
neix com un espai de relació suport emocional 
i intercanvi d’experiències entre la ciutadania 

encarregada de les cures, de manera no professionals. 
Les sessions es desenvoluparan al Castell des del 30 de 
gener de fins al 3 d’abril de 2023, amb un total de deu 
trobades d’una hora i mitja de durada, de 15 a 16:45 hores.

Inauguració de l’obra "L'Orant 
de Corbera per la Pau" 

Es va fer a la rotonda Hans Christian Andersen de 
Corbera de Llobregat, la inauguració de l'obra de 
l'escultor Phillipe Lavaill. La salut i la pau són objectius 

que, invocats des d'aquesta escultura, transmeten la 
voluntat de crear un nou món lliure d'amenaces. La lluita 
i l'esperança vers tots els entrebancs que hom pot trobar 
al llarg de la seva vida constitueixen el nucli argumental. 

Més càmeres de vigilància a 
Vallirana per a la seguretat  

L’Ajuntament ha instal·lat noves càmeres de vigilància 
a dos nous indrets d’accés al municipi: al carrer 
Baix Llobregat (a l’entrada del Polígon Industrial) i 

al carrer Eduard Toldrà (a l’entrada al barri de La Llibra 
Casanova). Es tracta d’unes càmeres que funcionaran 
les vint-i-quatre hores, cada dia de l’any i que aportaran 
informació per millorar la seguretat ciutadana i vial.

Fotos: Aj. Sant Vicenç dels Horts

Del 2 de desembre al 8 
de gener hi ha instal·lada 
a la plaça de Narcís Lunes 
la pista de gel, per gaudir 
i divertir-se durant totes 
les festes nadalenques. 
Aquesta atracció va ser 
tot un èxit l’any passat 
i, conjuntament amb el 
Mercat de Nadal, esdevé 
un eix central de dinamit-
zació social i econòmica 
de Sant Vicenç dels Horts 
durant Nadal. L’any passat 
la pista va registrar prop 
de 6.000 usuaris/àries.

Torna la pista 
de gel per Nadal
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IMATGES DEL MES

La Fundació Rubricatus, que es dedica a promoure la 
integració de les persones amb diversitat funcional al Prat, 
va celebrar els vint-i-cinc anys. El Centre Cívic Sant Jordi-
Ribera Baixa va acollir un acte commemoratiu. 

Prop de 1.000 persones van participar en la inauguració 
del nou edifici de l'Ajuntament de Sant Feliu, en el marc 
d'una jornada plena d'activitats. Durant tot el matí es van 
fer visites guiades a l'edifici i els infants van realitzar tallers.

Es va celebrar la primera edició de la Pujada a Sant Ramon 
contra les violències masclistes. Una activitat gratuïta 
organitzada pel Club Atletisme Sant Boi i l’Ajuntament de 
Sant Boi. Més de tres-centes persones es van donar cita.

Fotos: Ajuntaments-Blogmaldito-LPdB-Google Maps

El passat 26 de novembre es va celebrar la 16a Cursa 
l’Esquirol de Pallejà. La competició, de quinze quilòmetres 
de recorregut, va aplegar més de 270 participants. Jordi 
Cifuentes i Carolina Rius van ser els guanyadors. 

Viladecans serà el municipi acollidor de la dotzena edició 
del Premi Literari Delta. La ciutat baixllobregatina va acollir 
ahir l’acte de cloenda de l'onzena edició del Premi Literari 
Delta, el certamen literari de narrativa escrita per dones.

El Municipal de Can Vinader ja porta oficialment el nom de 
"Camp Esportiu Municipal Can Vinader Fernando Pintado" en 
homenatge a l'antic president de la UD Vista Alegre. El passat 
diumenge 27 de novembre es va fer  l'acte de reinauguració.

Es va presentar el Cercador de Dones Expertes de Sant Joan 
Despí, una plataforma que recollirà els perfils i coneixements 
diversos de les dones de la ciutat baixllobregatina. Veïnes 
que poden ser referents per a altres persones.

Es va constituir el nou Consell Municipal de l'Esport a 
Gavà. Un ens participatiu, deliberatiu i consultiu per donar 
suport a les entitats i clubs. Entre les seves funcions serà la 
de col·laborar en el foment i la promoció de l'esport local. 

L'Ajuntament de Molins de Rei va acostar la realitat virtual 
a les persones de més de 55 anys, en el marc de la Setmana 
de la Ciència. La iniciativa va tenir el suport del programa 
de treball, Talent i Tecnologia de la Diputació de Barcelona.

L'Ajuntament de Sant Vicenç dels Horts va organitzar una 
rebuda a Cristian Chamizo, Ivan Liberal i Carlos Puertas, 
que van aconseguir el subcampionat d'Europa de pentatló 
modern per equips.  Chamizo també va ser campió en relleus. 

La Cursa Popular Ciutat de Cornellà, que arribava a la 
quaranta-unena edició, va aplegar més de 400 participants. 
Els guanyadors dels 10 km van ser Albert Ollé (CA Olesa, 
30’44’’ i Mercè Guerra (Avinent Manresa, 35’05’’).

L'Ajuntament d'Esplugues treballa en l'adequació i millora 
de l'accessibilitat de divuit parades a la xarxa de bus urbà. 
Les actuacions consisteixen en la creació de plataformes per 
permetre l'accés al bus sense obstacles.

L’empresa Ventós ha iniciat un procediment judicial per la 
via civil contra els comentaris a les xarxes socials de veïnes 
i veïns del municipi que la van acusar de causar perjudicis 
per la salut amb les seves olors.

El parc de Catalunya en Miniatura compta amb una 
reproducció d’una construcció de pedra seca i d’un paisatge 
de conreus, com a homenatge a l’històric cultiu de vinya, de 
cirerers i oliveres al terme de Torrelles de Llobregat.

Es va celebrar la IX Marxa del Baix Llobregat contra la 
violència masclista on es van aplegar centenars de persones 
de diversos municipis de la comarca. L’acte central es va fer 
al Parc de la Torreblanca de Sant Feliu de Llobregat.
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Una mort anunciada
El Llobregat Centre de Cornellà de Llobregat tancarà les portes després de les festes nadalenques, mentre que 

els comerciants establerts al centre comercial han reaccionat duent als tribunals el propietari majoritari
Foto: Arxiu/Llobregat Centre

Amb la seva 
inauguració 
l’any 1994, 
una èpo-
ca en què 
no es co-

neixien centres comercials 
d’aquesta categoria i enver-
gadura, el Llobregat Centre 
es va convertir en un refe-
rent per a la ciutat i també 
per als municipis veïns, com 
ara Sant Boi, Esplugues, Sant 
Joan Despí, l’Hospitalet o Vi-
ladecans. Un centre comer-
cial que, a causa de la seva 
proximitat al nucli urbà, es 
va convertir en un dels més 
freqüentats de la comarca. 
Ara, però, després de gaire-

bé trenta anys, s’ha anun-
ciat que tancarà  les portes 
i abaixarà les persianes de 
qui un dia va ser el centre 
pioner al Baix Llobregat, tal 
com va avançar El Periódi-
co. Un suposadament des-
acord entre els propietaris 
del centre comercial i els 
comerciants que hi tenen 
botiga seria una de les cau-
ses principals. I ho farà de 
forma progressiva segons 
la junta de propietaris: 
entre el 9 i al 29 de gener, 
amb el tancament definitiu 
anunciat a 31 de gener de 
2023. Una mort anunciada 
des de la seva agonia des 
de ja feia un temps.

Reubicació
Segons fons del Comitè 
d’Empresa de Carrefour, el ne-
goci del supermercat és el que 
més treballadors (uns 90) apor-
ta al Llobregat Centre.  Els tre-
balladors i treballadores estan 
negociant perquè els ressituïn 
en altres centres propers com 
ara al Prat de Llobregat, Gavà 
o el Gran Via 2 de l’Hospitalet. 

Denunciats
Els comerciants han reac-
cionat duent als tribunals al 
propietari majoritari del Llo-
bregat Centre. Els propietaris 
minoritaris reclamen a la so-
cietat immobiliària Comercial 
Inversora un milió d’euros en 

concepte de despeses de co-
munitat més interessos. És un 
sentit compartit entre els co-
merciants que es veuen obli-
gats a tancar contra la seva 
voluntat per la impossibilitat 
d’assumir els elevats costos 
del centre comercial. 

El futur
Moltes són les especula-
cions sobre quin serà el des-
tí que tindrà, a partir d’ara, 
aquest espai de 35.000 me-
tres quadrats. Moltes veus 
ja apunten que hi haurà una 
important actuació urba-
nística molt lucrativa amb 
centenars de pisos. Encara 
que els propietaris de l’espai 
encara no s’han pronunciat. 

Comunicat de l’Ajuntament
En relació amb l’anunci per part de la Comunitat de Propietaris del centre comercial Llobregat Centre del seu tancament, a 
partir del pròxim 8 de gener de 2023, l’Ajuntament de Cornellà ha volgut aclarir en un comunicat "que es tracta d’una decisió 
presa en l’esfera d’un operador privat, que desenvolupa una activitat econòmica a la ciutat, i que el consistori vetlla, en fun-
ció de les seves competències, perquè es compleixin les normatives vigents i en concret les relacionades amb l’ús establert 
d’aquest espai". D’altra banda, el consistori ha manifestat la seva "preocupació pel tancament i per les conseqüències que pot 
tenir, principalment per la pèrdua de llocs de treball i per la situació dels petits propietaris que van apostar pel centre en els 
seus inicis". Així mateix, valora molt positivament la comunicació enviada a l’Ajuntament pels responsables de l’empresa Ca-
rrefour S.A." informant que, un cop finalitzi la seva activitat al centre a partir del 8 de gener, reubicaran tot el seu personal en 
altres establiments de la companyia". Finalment, l’Ajuntament expressa "la seva inquietud pel desconeixement sobre quines 
són les intencions darrere d’aquesta decisió, i la seva incertesa sobre quines poden ser les propostes sobre la futura orientació 
d’aquest espai de centralitat i rellevància econòmica local per part dels actuals propietaris d’aquest centre."

Les opinions
Isabel Sánchez

“Em fa llàstima.  Quan va començar anava molta gent, 
però quan van obrir d’altres es va acabar” 

Javier Rodríguez
“Amb la denúncia dels comerciants se li gira la truita a 
aquesta empresa que ha volgut arruïnar-los. Dur, i a per ells”

Pepi Álvarez
“Ara l’Ajuntament de Cornellà farà pisos. Una vergonya”

Josefina López
“Segons els comentaris que s’escolten, aquest terreny 
és només per espais comercials no per a pisos. Fins i tot 
s’ha dit  que es faria un hotel. El temps dirà”

Manel Gutiérrez
“És la crònica d’una mort anunciada des de fa uns 
anys. Espero que se li doni un ús per a la ciutadania, on 
l’Ajuntament té molt a dir”

Alberto Solís
“L’obertura d’altres centres comercials a Cornellà, Gavà, 
Sant Boi, Viladecans, Esplugues, etc l’han condemnat 
perquè la gent es reparteix. Tanmateix, tampoc els seus 
gestors han sabut modernitzar-lo i no han ofert al·licients”

Susana Mateo
“I ara tota la gent que treballa allà que farà?. Espero que 
li donin una sortida tant als treballadors i treballadores 
com a l’espai que hi haurà”

Agustí Vidal
“La decisió de l’Ajuntament a les hores d’obrir un centre 
comercial tan proper al municipi va ser de poc encert 
perquè va afectar molt el comerç local. Ara espero que 
no facin el mateix”

Maribel Piñar
“L’obertura de l’Splau, a la mateixa ciutat, del Finestrelles,  
a Esplugues, o l’Outlet a Viladecans, molt més moderns, 
va ser la gota que ha fet vessar el got.”

Pedro García
“Està destinat a construir pisos per enriquir els que manen”

Francisco Javier Boada
“No tanquen per falta de clientela, tanquen perquè el cen-
tre comercial tanca. Hi ha una empresa que ha comprat 
més del 60% dels locals, que no els lloga i no ha renovat 
contractes i, a més, a posat el pàrquing de pagament. A 
més, l’empresa no paga la comunitat i per això el centre 
comercial no té fons per continuar obrint. Fa olor de màfia”

Gemma Puig
“Amb l’aparició de la compra online, molts centres 
comercials estan destinats a la seva desaparició”

Esther Fernández
“És una llàtima que tanquin, perquè feia molts anys 
que anava a comprar. Ja es veia a venir perquè l’Splau 
els havia tret molta clientela. Suposo que els propieta-
ris miren per ells. Espero que el que vulguin fer sigui 
en benefici de la ciutadania de Cornellà i no especulin 
amb el terreny. Aquí l’Ajuntament té molt a dir”
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SUCCESSOS

Jutjat un entrenador de futbol femení 
de violar una menor del seu equip
El fiscal reclama disset anys de presó, una indemnització entre altres mesures

Va arribar en 2008 a Es-
panya amb els seus pa-
res i els seus germans 

des del seu país d'origen, el 
Marroc, i es van establir a Sant 
Joan Despí. Al cap de poc 
temps, la menor va començar 
a jugar al futbol i va conèixer 
al que llavors era entrenador 
de l'equip cadet femení de 
Levante Las Planas, Franciso R. 
T. A poc a poc, aquest es va in-
teressar per aquesta jugadora 
menor d'edat i es va guanyar 
la confiança dels seus progeni-
tors. L'acusat -que també la va 

entrenar al Molins de Rei i en 
el Fontsanta Fatjó de Corne-
llà- va ser jutjat en l'Audiència 
de Barcelona per presumpta-
ment violar diverses vegades 
a la qual era la seva jugadora. 
La noia va intentar després suï-
cidar-se en dues ocasions. El 
fiscal reclama per a Francisco 
R. T. quinze anys de presó per 
un delicte continuat de viola-
ció i altres dos anys de presó 
per apropiació indeguda, al 
suposadament haver-se apo-
derat dels diners ingressats en 
un compte que va obrir amb la 

jove. L'acusació pública també 
sol·licita per al processat inha-
bilitació especial per a l'exercici 
professional relacionat amb 
menors durant sis anys, la pro-
hibició a acostar-se a la vícti-
ma, l'obligació de participar en 
programes d'educació sexual i 
el pagament d'una indemnit-
zació de 57.000 euros.

Baralla
La fiscalia sosté que l'imputat 
va arribar a dir als pares de la 
víctima, una davantera eficaç 
i golejadora, segons els seus 

registres, que “la tractaria 
com a una filla”. D'aquesta 
manera, segons l'acusació, va 
establir amb la noia una “re-
lació similar a la paternofilial” 
referint-se a ella, fins i tot, com 
“la seva filla” i fent que la me-
nor li digués "papà". L'acusat 
ha estat entrenant a un equip 
cadet femení de  Fontsan-
ta  Fatjó  fins a maig de 2022. 
En aquest club va jugar tam-
bé la víctima, almenys, fins 
a la temporada 2014-2015, 
quan encara es produïen els 
suposats atacs sexuals. Els fets 

més greus van ocórrer entre 
juny del 2013 i desembre del 
2014, quan la menor compta-
va amb 15 i 16 anys.

Els Mossos d’Esquadra 
van evitar un intent de 
suïcidi d’un noi de vint 

anys. Els fets van passar 
al voltant de l’una -28 de 
novembre- quan un noi va 
trucar al 112 i va explicar la 
seva intenció de llançar-se 
des d’un pont que creua la 
B-20 (sortida 13), al terme 
municipal d’Esplugues. 
Ràpidament, els agents 
policials van iniciar una re-
cerca del lloc on es trobava 
aquesta persona. Final-
ment, el van localitzar amb 
el cos fora de la barana del 
pont i amb la intenció de 
tirar-se al buit. Els mossos 
van tallar la circulació, el 
van poder detenir i el van 
traslladar a un hospital. 

Eviten un intent 
de suïcidi

Detenen a Castelldefels un 
presumpte traficant de drogues

La Policia Nacional va detenir a Castelldefels un traficant 
de drogues italià. L'acusat estava buscat per les autoritats 
transalpines des de 2020. L'home suposadament 

va transportar desenes de tones d'haixix i marihuana 
d'Espanya a Itàlia el maig del 2020 mitjançant membres de 
l'organització criminal a la qual pertanyia per a distribuir-la 
a la regió italiana de Llombardia i voltants. Un jutjat de Milà 
va emetre l'ordre de detenció el passat octubre. L'arrestat 
s'enfronta a una pena màxima de vint-i-quatre anys de presó.

Fugen vint-i-vuit persones 
d'un avió a l'Aeroport del Prat

Un total de vint-i-vuit persones d'un vol procedent 
de Casablanca i amb destí Istanbul van aprofitar un 
aterratge d'emergència a l'Aeroport Josep Tarradellas 

Barcelona-El Prat per fugir de l'avió. Una dona embarassada 
va simular que es posava de part i es va rebre l'avís per 
efectuar l'aterratge per emergència mèdica. En el moment 
de desembarcar la dona, el grup va aprofitar per intentar 
fugir. Posteriorment, els Mossos d'Esquadra van detenir una 
persona fora de l'aeroport, i la Guàrdia Civil una altra a dins.

Dos ferits, un greu, en un 
incendi d’un pis a Viladecans

Els Bombers van haver d’activar sis dotacions per apagar 
un foc en un pis de Viladecans. Els fets van passar l'1 de 
desembre, al voltant de les 18:45 hores, a l’avinguda 

Mil·lenari. En arribar van observar que cremava el rebedor de 
l’habitatge i que els veïns, d’un immoble de quatre plantes, van 
ser desallotjats el lloc com a mesura de precaució. Un veí va 
ser traslladat a l’Hospital de Viladecans per inhalació de fum. La 
propietària del pis, de 78 anys, va ser traslladada a l’Hospital de 
la Vall d’Hebron amb cremades a les mans, als peus i als braços.

Foto:  Arxiu
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Demanen dinou anys per 
l’assassí de Janet Jumillas

La fiscalia demana un total de dinou anys de presó 
per un home que va assassinar una dona i va 
enterrar el seu cos en un descampat del Prat de 

Llobregat. L’home va concertar una trobada amb la 
víctima al seu domicili per al 13 de març del 2019. Un 
cop allà, va apunyalar la dona per l’esquena amb una o 
diverses armes blanques, provocant-li la mort. L’acusat 
va ser detingut el 7 de maig del 2019 a Cornellà i es 
troba des de llavors en presó provisional. L’home està 
acusat d’un delicte d’assassinat amb traïdoria.

Condemnen a presó al taxista 
que va agredir tres joves

El jutge va condemnar a sis mesos de presó i una 
multa de 1.350 euros pels delictes d’atemptat 
contra els drets i les llibertats i lesions al taxista 

que va colpejar i insultar tres joves per la seva 
condició sexual. Alhora, va establir una indemnització 
de 1.616 euros per les víctimes. Els fets van tenir lloc a 
la discoteca Row de Viladecans el març de 2019.

Pànic en un vagó d’un tren 
d’FGC per l’incendi d’un patinet

Ensurt dels grans entre els usuaris d’un tren de 
Ferrocarrils a Sant Boi de Llobregat, que va 
provocar diversos ferits. Els fets van passar el 17 de 

novembre, al voltant de les deu del vespre. Un incendi 
d’un patinet elèctric a l’interior d’un vagó va provocar 
el pànic entre els passatgers. El maquinista es va veure 
obligat a aturar el comboi entre les estacions de Sant 
Boi i Molí vell. Segons fonts policials, un total de cinc 
persones van presentar ferides lleus: el maquinista per 
inhalació de fum, i quatre passatgers (dos van anar per 
voluntat pròpia a un centre hospitalari pròxim, i altres 
dos van ser atesos a l’estació de Sant Boi pel SEM.

Detenen un lladre per robar 
en establiments comercials

Els Mossos d’Esquadra van conformar un equip 
conjunt d’investigació per esclarir un seguit 
de robatoris amb violència en establiments 

comercials. La investigació va finalitzar el 24 de 
novembre amb la detenció a l’Hospitalet de Llobregat 
d’un home de 35 anys com a presumpte autor de vuit 
robatoris violents comesos en establiments comercials 
de l’Hospitalet, Barcelona, Esplugues i El Prat.

Requisen a Gavà diverses 
rèpliques d’armes reals

La Policia Local de Gavà va requisar diverses 
rèpliques d’armes reals, tipus Airsoft, i va denunciar 
a tres persones que estaven en possessió d’aquest 

material,  per una presumpta infracció de la llei de 
protecció de la seguretat ciutadana. En aquest cas, els 
agents policials van actuar a partir de l’avís fet per un 
veí que va sentir trets en una zona boscosa del municipi.

Uns veïns retenen un lladre que 
va ser sorprès forçant un pis

Els Mossos van detenir un home per temptativa de 
robatori en un pis d’Esplugues de Llobregat. Els 
fets van passar dijous 8 de desembre quan uns 

veïns van veure com dues persones intentaven obrir 
a la força una porta d’un pis. En veure’s sorpresos van 
fugir corrent, però un d’ells va caure per l’escala i va 
ser enxampat pels mateixos veïns, que el van retenir 
fins a l’arribada dels agents policials. 
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Molins de Rei va acollir 
el Dia de l’Emprenedor
A la setzena edició van participar cinc instituts 

Ees va celebrar el Dia de 
l’emprenedor, que en-
guany va arribar a la 

setzena edició. L’acte, orga-
nitzat des de l’Ajuntament 
de Molins de Rei, en el marc 
del programa Emprèn Cat, 
de la Generalitat i amb el 
suport econòmic de la Di-
putació de Barcelona, va re-
unir a gairebé 200 persones, 
entre alumnat i professorat. 
En total hi han participat 
cinc instituts de tres mu-
nicipis del Baix Llobregat: 
l’Institut Lluís de Requesens 
i l’amfitrió, l’Institut Bernat 
el Ferrer (Molins de Rei); 
l’Institut Gabriela Mistral i 
l’Institut Salesians, (Sant Vi-

cenç dels Horts) i l’Institut 
Corbera, (Corbera de Llo-
bregat). El guanyador/a del 
concurs d’idees innovadores 
d’enguany ha estat l’institut 
Corbera amb el projecte 
DENTALPLUX, el segon lloc 
ha estat per l’Institut Bernat 
el Ferrer amb el projecte 

UNITED COMMUNITY,  i el 
tercer premi se l’ha endut 
l’institut Gabriela Mis-tral de 
Sant Vicenç dels Horts amb 
el projecte SALUT ANÒNIMA 
i pel que fa al premi del con-
curs d’emprenedors, la pro-
posta guanyadora ha estat 
l’institut Lluís de Requesens.

Unes 68.000 persones 
visiten la Fira Avícola

La 49a Fira Avícola del Prat va rebre unes 
68.000 visites. Es recuperen les xifres 
d’assistència que es registraven a les 

edicions prèvies a la crisi sanitària. Aquest 
any es va tornar a reunir els productes 
de proximitat i els representants de la 
gastronomia, teixit empresarial i entitats locals.

L’Oficina Jove reprèn 
la seva activitat

El passat mes de novembre l’Oficina 
Jove del Baix Llobregat va reprendre 
la seva activitat amb la incorporació 

d’una persona tècnica de referència 
que s’integra a l’equip de Joventut i que 
treballarà també en coordinació amb els 
Referents d’Ocupació Juvenil.

Sant Just és el municipi 
català amb menys atur

Sant Just Desvern és el municipi català 
amb menys atur, i el tercer de tot l’Estat 
espanyol. La taxa d’atur és del 4,20%, 

només per darrere de Pozuelo de Alarcón 
(3,90%) i Boadilla del Monte (4,10 %). En 
quarta posició se situa Sant Cugat del Vallés 
(4,50 %), i en cinquena Oñati (4,60 %).

Indra aplica un ERO a 59 
persones a Sant Joan

Indra va registrar un ERO per a 59 persones 
que treballen al centre de Sant Joan 
Despí. L’acomiadament se centrarà en 

la divisió de Business Process Outsourcing 
que fa feines de gestió interna empresarial 
i es deu a la pèrdua d’un contracte amb 
l’energètica Naturgy, que va guanyar IBM.

Foto:  Aj. Molins de Rei

Baixa el nombre 
d’aturats al novembre
A la comarca hi ha 34.986 (8,8%) persones sense feina

L’Observatori Comarcal 
del Baix Llobregat va 
fer públic l’avanç de les 

dades d’atur registrat co-
rresponent al mes de no-
vembre, segons fonts del 
Departament d’Empresa i 
Ocupació de la Generalitat 
de Catalunya. Aquest pas-
sat mes, un total de 306 
persones van trobar feina, 
que representa una dismi-
nució de la taxa d’atur del 
0,9%. Així, l’atur registrat 
a la comarca és, actual-
ment, de 34.986 persones 
(8,8%). Respecte al mateix 
mes del 2021 hi ha hagut 
una disminució (1.645 per-
sones, que representa un 

descens del 4,5%). L’atur 
a l’Àrea Metropolitana de 
Barcelona es va situar en 

137.989 persones, que re-
presenta un 8,8&, i a Cata-
lunya de 348.982 (9,2%).

Foto: Aj. Gavà

Els hotels del Baix Llobregat 
van rebre 325.893 turistes
Hi va haver un 82% d’ocupació durant el tercer trimestre 

El Consorci de Turisme 
i l’Observatori Comar-
cal del Baix Llobregat 

van publicar una nova edi-
ció de l’informe trimestral 
d’ocupació hotelera. Així, es va 
registrar un 82% d’ocupació 
hotelera el tercer trimestre de 
l’any. L’ocupació registrada al 
Baix Llobregat va superar a la 
mitjana de l’entorn metropo-
lità. Per tant, la recuperació es 
comença a consolidar regis-
trant una ocupació superior 
a la de 2019. Així, l’ocupació 
d’aquest trimestre va ser su-
perior a la del 2019 (77%). La 
valoració respecte a la marxa 
del negoci i de l’ocupació va 

superar el 7 sobre 10 i millo-
ra les valoracions respecte el 
trimestre anterior.

Clients
D’altra banda, el principal 
client dels establiments ho-
telers de la comarca en els 
mesos de juliol, agost i set-
embre  va ser el de vacances 
(53% del total) i el principal 
mercat al Baix Llobregat fou 
el mercat internacional (52% 
del total). Respecte el tercer 
trimestre de l’any anterior va 
créixer el pes de l’estada per 
motius vacacionals i el turis-
ta estranger. Les principals 
procedències (del total de 

pernoctacions del trimestre) 
van ser: Catalunya (39,5%);  
França (11,6%);  Regne Unit 
(10,8%); Andalusia (4,8%) i 
Alemanya (3,8%). Els clients 
procedents de Catalunya 
(+12,3 pp), Regne Unit (+6,7 
pp) i Andalusia (+1 pp) fo-
ren els que més van créixer 
(en pes respecte el total de 
pernoctacions del trimes-
tre) a la comarca respecte 
el mateix trimestre de l’any 
anterior. En canvi, el proce-
dents de Madrid (-5,1 pp), 
València (-3,6 pp) o França 
(-1,8 pp) van ser els que 
més van disminuir. D’altra 
banda, on es va registrar un 

gran creixement respecte 
2021 va ser el nombre de 
turistes i pernoctacions re-
alitzades al Baix Llobregat. 
El total d’arribades va ser 
325.893 als hotels de la co-
marca (+45% i 101.313 tu-
ristes més respecte 2021) 
i 745.118 pernoctacions 
(+49% i 244.326 pernoc-
tacions més). Per mesos, 
va ser el mes d’agost el que 
va registrar un major nom-
bre de turistes (120.509) i 
de pernoctacions (264.113). 
Juliol fou el mes que va re-
gistrar un menor nombre de 
turistes (96.774) i setembre 
de pernoctacions (220.761).

PIMEC presenta les propostes 
sobre el model aeroportuari 

El president de PIMEC Baix Llobregat-L’Hospitalet, 
Joan Soler, i el president del Clúster de Logística de 
Catalunya i de la sectorial PIMEC Logística, Ignasi 

Sayol, es va reunir amb l’alcalde de Viladecans, Carles 
Ruiz, amb l’objectiu d’exposar les propostes de PIMEC 
per al consens sobre el model aeroportuari català i la 
millora de l’aeroport Josep Tarradellas Barcelona-El Prat. 
Destaquen la constitució d’una comissió de consens, 
gestió descentralitzada i mancomunada entre les 
diferents administracions o la sostenibilitat amb l’entorn. 

El Centre d’Empreses té un nou 
punt de suport als empresaris

El Centre d’Empreses Baix Llobregat de Procornellà 
ha creat un espai destinat a l’atenció a empresaris i 
empresàries per donar a conèixer tots els serveis de 

què disposa quant a ajuts i finançament de projectes, 
atracció d’innovació i talent, foment de la interrelació 
empresarial, lloguer d’equipaments, el programa 
Reempresa o qualsevol tràmit. Està situat a la planta baixa 
de l’edifici situat al carrer Tirso de Molina 36. A més, ofereix 
assessorament i formació gratuïta per donar suport a 
l’emprenedoria i a la transformació digital dels negocis.

El fabricant Ray Electric Motors 
rep un préstec d’1,5 MEUR

El departament d’Empresa i Treball, a través d’Avançsa, 
va concedir un préstec participatiu d’1,5 milions 
d’euros al fabricant català de motos elèctriques Ray 

Electric Motors per impulsar el seu creixement. Amb aquest 
préstec, la companyia amb seu a Sant Joan Despí preveu 
ampliar la producció, arribar a més mercats internacionals 
i continuar invertint en tecnologia i innovació. L’objectiu a 
quatre anys vista es passar dels 5,5 milions d’euros actuals 
de facturació als 38,5, triplicar la plantilla, passant de 30 a 
120 treballadors, i produir 10.000 motos anuals.

La zona Centre és la que va registrar  l’ocupació més gran 
del trimestre (84%) i la Delta la tarifa més elevada (103€). 
La Centre també va ser la zona que va registrar un major 
creixement respecte el tercer trimestre de 2021 (+37 
punts). Els establiments de tres estrelles van ser els que 
van registrar la major ocupació del trimestre (82%). Els de 
quatre estrelles foren els que van tenir la tarifa més elevada 
(117€). Els establiments de tres estrelles foren els que van 
registrar un major creixement de l’ocupació  (+30 punts). 
També s’ha experimentat un creixement generalitzat de 
les places en oferta, turistes i pernoctacions realitzades. 
En el tercer trimestre de l’any es van obrir, de mitjana, 
10.441 places hoteleres a la comarca.

L’ocupació més gran i tarifes

Foto: Arxiu
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El turisme provincial, amb 
3,7 milions de visitants
El tercer trimestre frega els nivells d’abans de la pandèmia

La Diputació aprova un 
pressupost rècord

La Diputació de Barcelona va aprovar 
el pressupost pel 2023. La corporació 
disposarà de 1.241,88 MEUR, resultant 

de la suma dels ingressos totals previstos 
(1.087,43 milions d’euros, pressupost) 
i una partida addicional (154,4 milions 
d’euros), del romanent líquid de tresoreria.

Els comerciants 
digitalitzen els negocis

Una quarantena de persones vinculades al 
món del comerç de Cornellà s’ha format 
al Citilab al llarg del 2022 per adquirir 

competències digitals estratègiques i 
assolir coneixements professionalitzadors 
enfocats a l’ús d’eines digitals d’allò més 
útils per als comerços de la ciutat.

Campanya comercial 
a Cornellà per Nadal

L’Ajuntament de Cornellà i l’entitat 
Cornellà Compra a Casa posen en marxa, 
com cada any, la campanya comercial 

per tal de fomentar que la ciutadania 
faci les compres de manera responsable 
i als establiments, mercats municipals i 
comerços de la ciutat baixllobregatina.

Bayer consolida el seu 
creixement a Catalunya

La multinacional alemanya del sector de 
la salut i l’alimentació Bayer consolida 
el seu creixement a Catalunya amb la 

creació de 100 nous llocs de treball aquest 
2022 al hub ubicat a Sant Joan Despí. Ho 
ha donat a conèixer el conseller delegat 
de Bayer Iberia, Bernardo Kanahuati.

Foto:  Turisme Baix Llobreegat

Jornada de logística     
de proximitat al Prat 
Es va comptar amb la participació de diversos experts

PIMEC Baix Llobregat–
l’Hospitalet, El Prat Em-
presarial i l’Ajuntament 

del Prat van organitzar la V 
Jornada de Logística L’última 
Milla, on es va parlar de la con-
vivència entre el comerç digi-
tal i el comerç de proximitat. 
Durant l’acte, que va comptar 
amb la participació d’experts 
en logística i mobilitat i repre-
sentants de l’administració 
pública i del sector del comerç, 
es va donar a conèixer al teixit 
empresarial del territori les al-
ternatives i oportunitats que 
ofereix la logística de proximi-
tat. En el marc de la jornada, 

Ignasi Sayol, president del 
Clúster de Logística de Cata-
lunya i president de PIMEC Lo-
gística, va oferir la conferència 
“L’Última Milla. Oportunitat o 
Problema”, durant la qual va 
parlar de les tendències del 
sector logístic. “S’està produint 
una acceleració per regionalit-
zar les cadenes de subminis-
trament amb una producció 

més propera al mercat on es 
consumeix”, va afirmar. Tam-
bé es va referir a altres ten-
dències com l’augment de la 
producció local, la pressió per 
aconseguir una cadena de 
subministrament verda, l’ús 
de tecnologies que permeten 
velocitat, seguretat, transfor-
mació i eficiència, i el pas del 
Just-in-time al Just-in-case.

Foto: Prat Empresarial

El turisme de la província 
de Barcelona ha crescut 
fins a arribar als 3,7 milions 

de viatgers el tercer trimestre 
del 2022. Amb aquest resul-
tat s’ha recuperat quasi tot 
el turisme d’abans de la pan-
dèmia, ja que els viatgers se 
situen tan sols un 3% per sota 
els valors del 2019. Així ho 
indica l’informe Flaix metro-
polità, elaborat per l’Institut 
d’Estudis Regionals i Metro-
politans de Barcelona (IERMB) 
i l’Àrea de Desenvolupament 
Social i Econòmic de l’AMB, 
que reflecteix l’evolució po-
sitiva de l’ocupació, l’activitat 

turística i el comerç exterior 
durant el tercer trimestre del 
2022. Pel que fa a les infraes-
tructures, l’aeroport Josep Ta-
rradellas Barcelona-El Prat i el 
port de Barcelona continuen 
recuperant-se de la davallada 
del turisme provocada per la 
pandèmia. El tercer trimestre 
del 2022, l’aeroport ha arri-
bat als 13,1 milions de pas-

satgers (el 18% menys que el 
2019) i el port, als 1.820.331 
passatgers (l’1% menys que 
el 2019), respectivament. 
L’augment de turistes a la pro-
víncia de Barcelona també ha 
fet incrementar, respecte a 
l’any anterior, el personal que 
treballa als hotels (un 48%), i 
els establiments hotelers que 
han obert les portes (un 16%).

Queremos informar a nuestros lectores de Castelldefels, el constante desprecio e 
indiferencia que muestran mes a mes hacia nuestro medio impreso y digital las personas 
responsables de comunicación de este ayuntamiento.

El motivo de este comunicado viene dado por la reciente contratación publicitaria de la 
campaña navideña con el expediente: 2022/23138MEN2022002001 que hubiese ilustrado 
este espacio y que por EXCESO DE BUROCRACIA Y DESIDIA no se ha podido materializar 
dejando a nuestra empresa sin el cobro del mismo ni la posibilidad de enmienda debido a 
cuestiones temporales.

Queremos manifestar públicamente el MALTRATO EMPRESARIAL al que nos somete esta 
administración pública y queremos dejar presente en este escrito la siguiente reflexión: 

¿Por qué a nosotros como empresa o ciudadanos nos pueden controlar y 
multar -y a ellos no-, cuando a ellos les protege la impunidad absoluta con 
nuestro dinero?.

COMUNICADO A NUESTROS LECTORES DE CASTELLDEFELS

Les deseamos Felices Fiestas y Próspero año 2023
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Del 22 al 31 de desembre 2022

Compra d’entrades a taquilla amb targeta bancària
Oferta lúdica-educativa pels menors de 3 a 12 anys

www.firacornella.com

29ª

RECORDEU!
US ESPEREM  

AL PARC 
ESPORTIU 

LLOBREGAT

Horaris: d’11 a 20 h.
excepte els dies 24 i 31 d’11 a 18 h.
25 i 26 de desembre tancat.

PARC ESPORTIU LLOBREGAT 
Avda. del Baix Llobregat s/n.
Cornellà de Llobregat

93 492 39 99

MEDI AMBIENT

E ls conreus del Parc Agra-
ri del Baix Llobregat es-
tan compensant les res-

triccions d’aigua de l’alerta 
per sequera gràcies a l’aigua 
provinent de l’Estació De-
puradora d’Aigües Resi-
duals del Prat (EDAR). Des 
de l’entrada en vigor de les 
restriccions, els conreus del 
Parc agrari han deixat de 
disposar dels actuals 600-
700 litres/segon que rebien 
del canal de reg de la dreta 
del Llobregat. Segons els va 
comunicar l’ACA a la darrera 
Taula del desembassament, 
poden utilitzar la meitat 
d’aquest cabal i s’activarà 
l’abastiment de 100 l/s 
d’aigua regenerada a l’EDAR 
del Prat de Llobregat.

Previsió
La previsió és que aques-
ta mesura s’allargui, com 
a molt, fins al gener. Si al 
febrer no millorés la situa-
ció de sequera, l’ACA ha 

avançat que l’abastiment 
del canal de reg es reta-
llarà fins deixar-lo en 200 
l/s i s’ampliarà l’aigua pro-
vinent de l’EDAR fins als 
200 litres. En un hipotètic 
extrem de restriccions se-
veres al març, es podria 

tallar del tot l’aigua del 
canal de reg i els camps es 
podrien abastir amb fins a 
400 l/s, segons el portaveu 
d’Unió de Pagesos al Baix 
Llobregat, Lluís Parés. A 
més, assegura que les de-
cisions que ha pres la Ge-

neralitat “eren necessàries 
perquè els pantans estan 
molt malament”. “Abans 
que arribi l’extrem d’haver 
de tallar l’aigua de boca a 
la ciutat, ens tallaran el reg 
als pagesos, però tenim 
l’avantatge de disposar de 
les depuradores”, afegeix.

Sense perill
Des d’Unió de Pagesos ga-
ranteixen que “no perilla res” 
de la collita d’aquest hivern, 
focalitzada en  la carxofa. Des 
de la Cooperativa Agrària 
Santboiana lamenten la falta 
de pluges, però asseguren 
que la campanya s’està sal-
vant fins ara gràcies al siste-
ma de reg en manta. Ara les 
sequioles s’abasteixen dels 
pantans i de l’aigua que 
va ploure fa deu dies. Tot 
i que “no agrada” haver de 
recórrer a la depuradora, 
preveuen que l’aigua rege-
nerada permetrà mantenir 
la hidratació necessària.

El Parc Agrari s’abastirà amb 
aigua de la depuradora del Prat
Les restriccions han entrat en vigor i s’allargaran fins primers d’any

Foto:  Arxiu

Dos centres escolars s’uneixen    
a la Xarxa d’Escoles Verdes

Es van concedir els distintius dels nous centres 
educatius que s’han afegit a la Xarxa d’Escoles Verdes. 
Enguany, els van rebre setanta-vuit centres de les 

comarques d’Alt Camp, Alt Empordà, Alta Ribagorça, 
Anoia, el Bages, Baix Camp, Baix Ebre,  Baix Empordà, Baix 
Penedès, Barcelonès, Conca de Barberà, Garraf, Gironès, 
Garrotxa, Maresme i Baix Llobregat. A la nostra comarca 
s’han incorporat el Col·legi Sant Lluís de Pla i Amell Bosch 
de Begues i l’Escola Sant Miquel Arcàngel de Molins de Rei. 

Pluja d’al·legacions d’empreses 
del Baix a l’ampliació de la ZEPA

Unes de 200 empreses agroalimentàries del Baix 
van presentar al·legacions contra l’ampliació de 
la zona de protecció especial per a les aus del 

delta del Llobregat (ZEPA). Segons dieu, la proposta té 
greus carències tècniques, científiques, econòmiques i 
socials i que no dona resposta a la carta d’emplaçament 
de la Comissió Europea, que reclamava l’adopció de 
mesures per frenar la degradació d’aquest espai. Els 
signants, coordinats per l’Institut Agrícola, assenyalen 
que no es pot ampliar l’espai protegit quan no se sap 
gestionar correctament el que ja existeix.

El Parc de Collserola va rebre 
més de sis milions de visites

El Consorci del Parc Natural de la Serra de Collserola 
estima en 6.400.000 les visites a la serra durant l’any 
2021. Es tracta de la xifra més elevada de la història del 

Parc a causa de la necessitat d’esbarjo a l’aire lliure derivada 
principalment per la pandèmia. L’any 2022, les dades 
indiquen que s’acabarà amb més de 5 milions de visites, una 
xifra una mica superior a la mitjana dels anys precedents a 
la Covid-19. Aquests indicadors requereixen un nou model 
d’ús públic que compatibilitzi el gaudi de la ciutadania amb 
la preservació ambiental i la millora paisatgística.

Puja un 40% el processament 
d’envasos lleugers al CTRM

L’AMB, administració competent en el tractament de 
residus municipals al territori metropolità, ha augmentat 
la capacitat de tractament d’una de les seves principals 

instal·lacions, el centre de tractament de residus municipals 
(CTRM) de Gavà-Viladecans. Amb el nou funcionament, que 
ja està en marxa, la planta augmenta la seva capacitat en 
un 37,5% pel que fa als envasos lleugers, com envasos de 
plàstic, metàl·lics i envasos per a begudes i aliments (brics). 
D’aquesta manera, el CTRM de Gavà-Viladecans passarà de 
gestionar 24.000 tones anuals d’envasos a 33.000 tones. La 
nova organització, que s’ha implementat durant aquest mes 
de novembre, inclou la contractació de fins a 18 persones 
més per a l’entrada en funcionament d’un tercer torn de nit, 
que suposa un augment de la plantilla d’un 33%.

Les obres de restauració de la 
Riera  de Vallvidrera, en marxa
El tram té una longitud de 1.607 metres i una superfície de 63,37 hectàrees

Van arrencar les obres 
de restauració de la 
Riera de Vallvidrera en 

el tram de Can Rabella fins 
al riu Llobregat. Un projec-
te que té com a objectiu la 
recuperació de la funcio-
nalitat ecològica de la rie-
ra i la millora de la qualitat 
paisatgística de la zona.  
El tram té una longitud de 
1.607 metres i una superfí-
cie considerada com àmbit 

de projecte de 63,37 hec-
tàrees. Les obres preveuen 
una durada d’execució de 
quinze setmanes.

Arbrat
D’altra banda, l’Ajuntament 
de Molins de Rei va presen-
tar la proposta del  primer 
Pla director de l’Arbrat de 
Molins de Rei. Un document 
que recull els principals cri-
teris sobre com i on i plantar 

nous arbres, i com cuidar els 
arbres existents. Tal com ha 
explicat l’alcalde de Molins 
de Rei, Xavi Paz, “El nou Pla 
ens servirà de full de ruta 
pels pròxims anys, que, con-
juntament amb el Pla Local 
d’Adaptació al Canvi Cli-
màtic ens ajudarà a assolir 
un dels nostres principals 
objectius: tenir una vila més 
verda i sostenible”. Molins de 
Rei compta amb 9.513 posi-

cions d’arbrat, dels quals 
9.197 estan en bon estat.

Foto: Aj. Molins de Rei



19Desembre 2022 | LA PREMSA DELBAIX.es

TECNOLOGIA

Viladecans va acollir la 
primera edició del TecnoExpo
Més de 150 empresaris, estudiants i professionals de la innovació 
participen va participar  en una jornada que es va celebrar a l’edifici Cúbic

L’edifici Cúbic de Vilade-
cans va acollir el passat 
divendres 25 de nov-

embre la primera edició 
de la jornada TecnoExpo 
Viladecans, organitzada 
per l’Ajuntament. A l’acte 
van participar més de 150 
representants d’empreses, 
emprenedors, desenvolu-
padors i estudiants de la 
innovació. L’esdeveniment 
va ser un punt de trobada 
on les empreses locals i 
comarcals van poder des-
cobrir les oportunitats que 
ofereix la tecnologia 4.0 
i, a la vegada, van poder 
gaudir d’un espai de net-
working. A més, una quinze-
na d’empreses que centren la 
seva activitat en la tecnologia 
van mostrar les solucions digi-
tals pròpies desenvolupades.

Viladecans&Tu

D’altra banda, l’Ajuntament 
de Viladecans va estrenar 

Viladecans&Tu, una nova 
aplicació per a mòbils que 
incorpora el servei “Vilade-
cans Soluciona”, una eina 
de comunicació de fàcil 
accés perquè la ciutadania 
pugui alertar als serveis 
municipals d’incidències o 
desperfectes que es trobi 
a la via pública. D’aquesta 

manera, l’Ajuntament bus-
ca detectar més ràpida-
ment aquests problemes i 
agilitzar la possible resolu-
ció. A través d’aquest nou 
servei qualsevol persona 
podrà informar de manera 
senzilla d’una incidència 
o problema a l’espai pú-
blic: des d’un banc o sen-

yal trencats fins a un fanal 
sense llum, passant per 
uns trastos que dificulten 
la circulació per la vorera 
o una plaga de vespes en 
un parc. Queden exclosos 
aquells casos que requerei-
xin dels serveis d’emergència 
com ara la Policia, els Bom-
bers o les ambulàncies.

El Citilab celebra el quinzè 
aniversari amb una exposició 

El Citilab, el laboratori ciutadà d’innovació social 
i digital de Cornellà de Llobregat que s’ubica a 
l’antiga fàbrica de Can Suris, va celebrar el quinzè 

aniversari. L’edifici va obrir les portes el 23 de novembre 
de 2007 i des d’aquesta data ha impulsat la seva 
activitat com a centre digital d’innovació ciutadana per 
a la difusió i el foment de la Societat del Coneixement. 
S’ha organitzat una exposició immersiva.

Cervelló estrena CerveWhap!,  
el nou canal municipal

L’Ajuntament de Cervelló posa en marxa un canal de 
WhatsApp d’informació municipal, el CerveWhap!. 
Una manera ràpida i senzilla de tenir accés a les 

notícies, avisos i agenda del municipi, a més de la 
possibilitat d’enviar suggeriments i preguntes des 
del teu WhatsApp. Per accedir-hi, només cal guardar 
als contactes de l’agenda del dispositiu el número 
644095103, obrir un xat de WhatsApp amb ell i escriure 
“hola”. A partir d’aquí, seguiu els passos que va indicant.

El TikTok de la Diputació            
guanya el Premi Pilar Casanova

El perfil de TikTok de la Diputació es va endur el Premi 
Pilar Casanova de Comunicació Corporativa que atorga 
el Col·legi de Periodistes de Catalunya, en la categoria 

d’Innovació en Comunicació. El jurat va destacar la valentia 
de l’ens per apostar per TikTok i va incidir en la capacitat de 
la corporació per adaptar-se als nous hàbits de consum de 
la ciutadania i, d’aquesta manera, donar a conèixer els seus 
serveis a un públic més jove. També reconeix la capacitat 
per adaptar-se a un llenguatge innovador i informal.

Foto:  Aj. Viladecans
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Cinc municipis de la comarca 
acolliran funcions de Pastorets
Es faran a Collbató, Molins de Rei, Olesa, Sant Boi i Sant Feliu

La nova temporada de 
Pastorets de Catalunya 
2022-2023 comptarà 

amb més de 200 representa-
cions de la mà d’una cinquan-
tena d’entitats associades a 
la Coordinadora de Pastorets 
de Catalunya. Després de dos 
anys de restriccions a dalt i a 
baix dels escenaris, els grups 
teatrals tornen a la normalitat 
prepandèmia. Cinc municipis 
del Baix Llobregat acolliran 
representacions de Pastorets 
aquest Nadal: Collbató, Mol-

ins de Rei, Olesa de Montse-
rrat, Sant Boi de Llobregat i 
Sant Feliu de Llobregat, su-
mant un total de 22 funcions 
al territori baixllobregatí. Els 
Pastorets són una cita clau al 
calendari nadalenc d’arreu de 
Catalunya amb una forta tra-
dició de component familiar. 
La representació dels Pasto-
rets, genuïna de la cultura ca-
talana, combina la música, la 
dansa, el teatre, la història i la 
cultura popular, convertint-la 
en una experiència única. La 

nova temporada comptarà 
amb cinquanta-dos grups 
teatrals de quaranta-tres mu-
nicipis diferents (un 81,2% de 

Pastorets associats a la CPC). 
Amb unes 5.000 persones in-
volucrades en les representa-
cions i dues-centes funcions.

Foto: Aj. Collbató

El Museu de la Torrel Lluch  
ja té el projecte de restauració

La Diputació va lliurar a l’Ajuntament de Gavà el projecte 
bàsic i executiu de restauració de les façanes de les 
plantes superiors del cos principal, el peristil i la tanca 

perimètrica del Museu de la Torre Lluch. El projecte, dirigit pel 
Servei de Patrimoni Arquitectònic Local, preveu una inversió 
de 922.000 euros, dividida en dues fases, una de 540.000 
corresponent al cos principal i la tanca perimètrica i una altra 
de 382.000 euros, per al peristil. El despreniment de part del 
revestiment de les façanes el va motivar una primera fase 
d’intervenció amb un import d’execució de 400.000 euros.

Rosalía fa història amb una 
portada de 'Rolling Stone'

Rosalía continua batent rècords i no sols en l’àmbit 
musical. A l’artista sesrovirenca no se li resisteix res i 
la seva popularitat s’ha disparat en els últims anys. 

La prestigiosa revista musical ‘Rolling Stone’ li dedica en 
el número de gener el reportatge principal i la posa com 
a imatge de portada. L’èxit collit amb el seu últim àlbum 
‘Motomami’ l’ha portat a signar una fita més: primera artista 
femenina de parla hispana que apareix en la portada de 
‘Rolling Stone’.  La publicació destaca que Rosalía "escriu les 
seves pròpies normes" i fent “el que ha volgut”.

Els joves vicentins reben 400 
euros per 'comprar cultura'

Sant Vicenç dels Horts facilita l’accés a la cultura al jovent. 
Les persones d’entre 19 i 25 anys ja poden sol·licitar a 
l’Ajuntament el Bo Cultural Jove, una iniciativa que té 

la finalitat de fomentar l’adquisició de productes i serveis 
culturals oferts en els establiments, empreses i entitats 
adherides del municipi, mitjançant l’aplicació Santvicard. 
El termini per demanar l’ajuda és fins al 27 de desembre 
i els diners es podran gastar durant tot l’any 2023. Una 
vegada s’hagi esgotat la partida pressupostària, de 50.000 
euros, no seran admeses més sol·licituds.

Tanca el 18è elPetit 
amb la participació 
de Viladecans

El Festival elPetit 2022, 
que va tenir lloc del 12 al 
27 de novembre, tanca 

amb una valoració molt po-
sitiva. Aquest any, el Festival 
ha arribat a la seva majoria 
d’edat amb una divuitena 
edició que ha assolit gairebé 
el 100% d’ocupació a les més 
de 80 funcions i 17 tallers 
programats. Aquest any, el-
Petit ha continuat creixent, 
expandint la seva activitat 
per 11 ciutats del territori 
-entre les quals Viladecans- i 
a més de 25 espais diferents, 
consolidant-se així com un 

dels festivals de referència 
d’arts per a la primera in-
fància. El municipi va acollir 
dues companyies amb Ins-
pira Teatre i els seus especta-
cles Som Natura i Sotobosc, 
i els holandesos Dadodans, 
amb l’espectacle KLeuR+.

Es presenta BaixAR-t, un nou circuit 
cultural amb artistes del Baix Llobregat
Cinc ajuntaments formen el grup promotor de la proposta cultural

Foto: Aj. Sant Boi

Els ajuntaments de Molins 
de Rei, Sant Andreu de 
la Barca, Sant Joan Des-

pí, Sant Just Desvern i Sant 
Boi de Llobregat impulsen 
la creació de ‘BaixAR-t, Fem 

Circuit, Fem cultura’. Es tracta 
d’una xarxa de promoció de 
propostes artístiques d’arts 
escèniques i música del Baix 
Llobregat. L’alcaldessa de Sant 
Boi de Llobregat, Lluïsa Moret, 

i el tinent d’Alcaldia de Cultura 
de l’Ajuntament de Sant Joan 
Despí, Àlex Medrano, van 
presentar BaixAR-t en un acte 
celebrat el passat dimecres 7 
de desembre a l’equipament 
santboià de Can Torrents. Es 
tracta d’un projecte estratè-
gic de comarca que entén la 
cultura com a motor de trans-
formació i creixement social 
i econòmic. La iniciativa és 
també una aposta per donar 

suport a professionals del Baix 
Llobregat tot generant espais 
d’actuació i circuits de progra-
mació entre els diferents mu-
nicipis participants. cultural.

Pàgina web
A més d’una futura progra-
mació en gira, que s’iniciarà a 
partir de 2023, s’ha creat com 
a eina de difusió una pàgina 
web (www.baixart.cat) que 
inclou un catàleg d’artistes i 

grups organitzat per gèneres 
i per municipis, dins dels àm-
bits de la música, el teatre, el 
circ, la dansa, la màgia i les arts 
visuals. El catàleg ja compta 
amb una vintena de propos-
tes, però es fa una crida a tots 
els artistes a formar-ne part. 
Per inscriure-s’hi només cal 
omplir un formulari a la pà-
gina web del projecte cultu-
ral. Cada ajuntament podrà 
escollir qualsevol formació 

de qualsevol gènere d’altres 
municipis baixllobregatins 
en funció de les prioritats de 
la seva programació anual. El 
grup de municipis impulsors 
també fa una crida a la ini-
ciativa privada per fomentar 
la contractació d’artistes que 
formin part d’aquest catàleg. 
La voluntat del grup promo-
tor és poder afegir més mu-
nicipis del Baix Llobregat i 
arribar a tota la comarca.

Presenten el balanç a Sant Feliu de la 
campanya 'Fas 5 anys.Tria un llibre'
Els consellers de Cultura i Educació van visitar l’escola Arquitecte Gaudí

La consellera de Cultura, 
Natàlia Garriga, i el con-
seller d’Educació, Josep 

Gonzàlez-Cambray, van pre-
sentar a Sant Feliu de Llo-
bregat el balanç de la setena 
edició de la campanya ‘Fas 6 
anys. Tria un llibre’. La cam-
panya, que impulsa el Gremi 
de Llibreters amb el suport 
de l’Institut Català de les 
Empreses Culturals, forma 
part de les mesures incloses 
en el Pla Nacional de Lectu-

ra del Govern de Catalunya i 
vol estimular els hàbits lec-
tors dels infants de sis anys, 
així com el descobriment 
de les llibreries com a es-
pais de proximitat que fan 
accessible la cultura a capes 
àmplies de la població cata-
lana. Els consellers Garriga i 
Gonzàlez-Cambray va visi-
tar les aules de primària de 
l’escola Arquitecte Gaudí de 
Sant Feliu de Llobregat, on 
al llarg del matí van realitzar 

diverses activitats partici-
patives a l’entorn del llibre, 
i després, van presentar les 
dades de la campanya 2022, 
a la biblioteca escolar.

Els números
Per al conjunt de Catalunya, 
aquest 2022 hi han participat 
39.291 infants de 6 anys de 
73.942 censats, xifra que re-
presenta que un 53,14% dels 
nens i nenes d’aquesta edat 
han bescanviat el seu targe-

tó. L’any 2022 també ha cres-
cut lleugerament el nombre 
de llibreries participants en 
la campanya –de 457 el 2021 
a 462 enguany. Pel que fa al 
nombre d’infants que han 
participat en la campanya 
per demarcacions, Barcelona 
se situa al capdavant, amb un 
54,4% dels infants censats. 
Pel que fa a la tipologia, les 
llibreries independents acu-
mulen més vendes (61,2%) 
que les cadenes (38,8%).

Foto: Aj. Sant Feliu de Llobregat
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CULTURA

Lliurats al Prat els Premis de 
Reconeixement Cultural
Van ser convocats pel Centre d’Estudis Comarcals del Baix Llobregat

El Cèntric del Prat de Llo-
bregat va ser escenari 
de  l’acte de lliurament 

dels XI Premis de Reconei-
xement Cultural el passat 
18 de novembre. Aquests 
premis són convocats pel 
Centre d’Estudis Comarcals 
del Baix Llobregat. Pel que 
fa a la secció de cinema ca-
talà Ç Trencada, ‘La masia’ 
s’ha alçat com a gran ven-
cedora com a millor film 
i també amb el premi del 
públic. Els guardonats van 
ser: Premi Jaume Codina i 

Vilà (Amics del Prat); Premi 
Nüria Salán Ballesteros a 
experiències econòmiques 
(Soler i Sauret, Producciones 
el Barrio i Ana Vidal); Premi 
Joan salvat Saladrigas a ex-
periències socials (Congrés 
de dones del Baix Llobregat,  
Carlota Dobaño, Manuel 
Estellé, Jaume Funes i Cui-
dando de ti de l’Associación 
de Cuidadores SB); Premi 
Centre d’Estudis Comarcals 
del Baix Llobregat (Consell 
de Col·legis d’Infermeres 
i Infermers de Catalunya); 

Premi Narcís Prat Fornells a 
experiències ecològiques 
(Federació d’Agrupacions 
de Defensa Forestal del Baix 
Llobregat, Espais Test Agra-
ris i Lluís Tejedor Balleste-
ros); Premi Gràcia Dorel-Fe-

rré a expierències culturals 
(Projecte Mons, Llibreria Els 
nou rals, Josep Campmany, 
Alizzz (Cristian Quirante) i 
Carmen Doorà); i el Premi 
Personalitat Baixllobregati-
na a Chanel Terrero. 

Foto: CECBLL

Doble actuació de Calaix de 
Sastre al Monestir de Montserrat

L’entitat de Sant Feliu de Llobregat es va traslladar 
al Santuari de Santa Maria de Montserrat el 8 de 
desembre per fer una representació molt especial de 

les escenes del Nou Testament del Pessebre Vivent de 
Sant Feliu. Hi va haver una doble actuació al Monestir 
de Montserrat de les escenes principals. Aquesta va ser 
la segona col·laboració amb l’Abadia de Montserrat. La 
primera va tenir lloc el 2019, amb una actuació que va 
esdevenir tot un èxit. A més, també va col·laborar amb el 
Poble Espanyol, per cinquena a cinquena vegada.

Més de 160 professionals de la 
dansa se citen a Viladecans

El Departament de Cultura, a través de l’ICEC i la 
seva marca d’internacionalització Catalan Arts, va 
organitzar a l’Atrium de Viladecans, l’Especial Espai 

de Dansa (EED) una jornada que va tenir com a objectiu 
principal fomentar la contractació d’espectacles en el 
mercat català i dinamitzar el sector de la dansa. En aquesta 
jornada hi van participar més de 160 programadors i 
programadores que van inscriure’s a la convocatòria 
oberta el passat mes de juliol i que van poder veure un 
total de vint-i-dues de companyies seleccionades.

Corbera de Llobregat torna a 
recuperar el seu Pessebre Vivent

Després de dos anys sense representacions, el Pes-
sebre Vivent de Corbera de Llobregat ha tornat a 
posar-se en marxa gràcies a l’esforç de l’Associació 

Pessebre Vivent Amics de Corbera. I ho fa amb il·lusions 
renovades i amb l’objectiu de superar el milió de visi-
tants que ja l’han visitat des de 1962 -991.568 perso-
nes- que el fan un dels més importants que se celebren 
durant les festes nadalenques. Les representacions, que 
es van iniciar el passat 3 de desembre i finalitzaran el 15 
de gener, es fan en l’entorn natural de la Penya del Corb.

Gisela farà un concert 
nadalenc el dia 29 de 
desembre a Esplugues 

El pròxim dijous 29 de 
desembre, a les 18.30 
hores, la plaça Catalun-

ya d’Esplugues de Llobre-
gat acollirà el concert de la 
cantant Gisela. La cantant 
interpretarà els temes in-
fantils més populars en una 
actuació que serà l’equador 
de la celebració de Nadal, 
que gira entorn de la il·lusió. 
D’altra banda, de cara al 
gener, s’està treballant per 
tenir a punt La Fàbrica de 
Somnis d’en Fanguet a La 
Rajoleta, del 2 al 4 de gener, 
per preparar l’arribada dels 
Reis d’Orient la tarda del dia 

5. L’agenda de gener, que 
contindrà els detalls dels ho-
raris, es repartirà a les bús-
ties a finals de desembre.
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ESPORTS
Sant Feliu tornarà a acollir el 
Trofeu Molinet de minibàsquet

La Sala dels Àustries del Palau Falguera de Sant 
Feliu de Llobregat va acollir la presentació oficial 
del Trofeu Molinet de minibàsquet. El torneig, que 

enguany arriba a la seva  cinquanta-novena edició, és el 
més antic del país i únic a Europa i, durant aquests anys, 
ha vist brillar molts jugadors i jugadores, alguns dels 
quals es troben disputant les lligues més importants 
d’Europa i del món. La competició es disputarà del 27 
de desembre de 2022 al 4 de gener de 2023 i per quarta 
temporada consecutiva Sant Feliu de Llobregat serà la seu.

Molins fa un reconeixement als 
esportistes i entitats locals 

Els Premis de l’Esport 2022 de Molins de Rei, que 
van tenir lloc el passat divendres 2 de desembre, 
van arribar a la novena edició amb una festa de 

reconeixement, com ja és habitual, al teatre Joventut 
Catòlica La Peni. Durant l’acte es van lliurar premis a 
cinc categories: integració, promesa, millors equips 
masculí i femení, millors esportistes masculí i femení, i 
trajectòria esportiva.  A més es va presentar el nou web 
de la regidoria d’esports: https://www.esportsmolins.cat.

Bossy i Guerra, campions de 
Catalunya dels 5 km a Viladecans

La quinzena edició de La Sansi de Viladecans, que es va 
celebrar diumenge 11 de desembre, va aplegar més d‘un 
miler de participants, amb uns 200 federats i federades. 

Artur Bossy, amb una marca de 14’17’’, i Mercè Guerra, amb 
un temps de 16’39’’, es van imposar.  També es van celebrar 
proves infantils amb un recorregut de 400 i 800 metres. 

L’esport valliranenc celebrar la 
seva gran festa el novembre

Es va celebrar la Nit de l’Esport de Vallirana. Un acte 
organitzat per l’Ajuntament, que va acollir totes les 
entitats esportives i va servir per fer un homenatge no 

només a la seva gran tasca social i esportiva al municipi, 
sinó en reconeixement a l’esforç dels esportistes i les 
esportistes locals. Pau Casadesus (futbol) i Ana i Elisa López 
(waterpolo) van ser escollits com a Millors Esportistes.

Foto: FCBQ

SANT BOI DE LLOBREGAT 

El CBS Sant Boi guanya la Copa 
Catalunya Sènior de Softbol
Es va imposar a la final davant el CB Viladecans per 10-2

Es van celebrar les finals 
de la Copa Catalunya 
Sènior 2022 en les moda-

litats de beisbol i softbol. El 
CBS Sant Boi es va proclamar 
campió d’aquesta edició des-
prés de guanyar contunden-
tment a la final davant el seu 
rival comarcal, el CB Vilade-
cans, per 10-2. La jugadora 
del CBS Sant Boi, Carla Segu-
ra, va ser guardonada amb 
el MVP de la final. Les sant-
boianes acaben invictes en 
la competició. D’altra banda, 
en la modalitat de beisbol, el 
CB Viladecans Yellow va per-

dre a les semifinals davant el 
CBS Hércules L’Hospitalet per 
10-1 i no va poder accedir a la 
final, on el conjunt riberenc 
va caure davant el CBS Barce-
lona Vermell (1-3). Les vilade-
canenques van ser quartes 
de la classificació final.

Escacs
El mestre iraní Amin Tabata-
baei (ELO 2.655) es va pro-
clamar campió de la tercera 
edició del Llobregat Opern 
Chess que es va celebrar al 
centre cívic Can Massellera 
de Sant Boi de Llobregat. Ta-

batabaei va acabar amb 7/9 
i va guanyar el torneig en 
desempats contra Tin Jingyao 
(2563) i Aditya Mittal (2486), 
qui es va alçar amb el títol de 
GM amb la seva actuació. Gre-

gory Kaidanov (2549, 6.5/9) 
va ser el millor sènior, Teodora 
Injac (2385, 5/9) va ser la mi-
llor dona, Hector Giacomini 
(2082, 3/9) va ser el millor ju-
gador major de 65 anys.

Foto:  CBS Sant Boi

SANT JOAN DESPÍ

La desena Gala de les Estrelles 
premia l’FC Levante Las Planas
L’entitat de futbol va rebre el Premi Jurat per l’ascens del seu 
equip a la Primera Divisió femenina la temporada passada

L’Antiga Fàbrica Estrella 
Damm va ser l’escenari 
de la desena edició de la 

Gala de les Estrelles el passat 
28 de novembre. A més 
d’aquests guardonats pels 
èxits de la temporada 2021-
22, durant l’acte també es va 
fer entrega el ‘Premi Jurat’ a 
l’FC Levante Las Planas, per 

l’ascens a la Primera Divisió 
femenina i, per tant, el retorn 
del club a la màxima categoria 
de futbol femení estatal vuit 
anys després –va ser-hi entre 
el 2012 i el 2014–. Les de Sant 
Joan Despí van proclamar-se 
campiones de la Reto Iberdrola 
la passada temporada en 
la darrera jornada gràcies 

a la victòria davant el RCD 
Espanyol. L’entrenador de l’FC 
Levante Las Planas, Ferran 
Cabello, va recollir el premi i va 
assegurar que “a mesura que 
passin els anys ens adonarem 
de la fita que hem aconseguit, 
estem vivint un somni amb un 
club modest però amb grans 
persones al voltant. Cabello 

ha recollit l’estrella de les 
mans del president del Jurat 
i conseller d’Estrella Damm, 
Ramon Agenjo, i la tresorera 
de l’FCF, Montse Altimira.

Demanen presó
Es va fer el judici a l’Audiència 
de Barcelona d’una pre-
sumpta violació en diverses 
vegades d’un entrenador 
de futbol femení a una me-
nor del seu equip. El tècnic 
va entrenar al Molins de Rei, 
Fontsanta Fatjó i Levante Las 
Planas. El fiscal va demanar 
quinze anys de presó, una in-
demnització de 57.000 euros 
entre altres mesures. 

Fotos: FCF/Google Maps
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Fita històrica de Nil 
Llop a la tercera Copa 
del Món (Divisió B) de 

patinatge de velocitat so-
bre gel que es va celebrar 
a la ciutat canadenca de 
Calgary. El pratenc, de 20 
anys, va aconseguir la me-
dalla d’or a la cursa dels 
500 metres després de ser el més ràpid a l’Olypic Oval amb 
un temps de 34.520 que, a més, va significar un nou rècord 
d’Espanya de la distància. D’altra banda, en els 1.000 me-
tres va aconseguir la quarta posició a la classificació final, 
amb un nou rècord nacional amb un registre d’1:08.334. 
Cal destacar també el rècord d’Espanya de la pratenca 
Lluïsa Maria González (39.16) en els 500 metres. 

El pratenc Nil Llop assoleix un 
doble rècord a la Copa del Món

La Federació Catalana 
de Ciclisme va celebrar 
l’Homenatge als Cam-

pions Ciclistes a l’Institut 
Nacional d’Educació Física 
de Catalunya (INEFC) a Bar-
celona. Va ser una matinal 
emotiva que va permetre 
posar en valor els grans re-
sultats i nivell d’activitat del ciclisme català, i va poder re-
tre homenatge als seus millors ciclistes de 2021 i 2022. El 
premi a millor ciclista català, com ja havia estat l’any 2019, 
va ser per l’handbiker viladecanenc, Sergio Garrote, que 
en la temporada 2021 va aconseguir les medalles d’or i 
bronze als Jocs Paralímpics per posteriorment aconseguir 
per fi el títol de campió del món aquest 2022.

Sergio Garrote, reconegut com 
a Millor Ciclista Català del 2021 

Foto:  FCC

L’Acciona-Sainz XE Team 
va acabar la temporada 
2022 d’Extreme E en el 

tercer lloc del Campionat 
d’Equips després de la pro-
va final a Uruguai. Laia Sanz 
i Carlos Sainz també van 
ocupar la tercera posició en 
la classificació de pilots, confirmant el salt qualitatiu que ha 
donat l’equip enguany. Entre les fites de la temporada, que-
den els segons llocs de l’Aràbia Saudita i Xile, però també un 
accident fortíssim a Sardenya quan l’equip barallava per la 
victòria. Moltes gràcies a Carlos Sainz per l’ajuda per conti-
nuar progressant i a tot l’equip pel magnífic treball. No dub-
teu que l’any que ve donarem guerra”, va dir la corberenca. 

Laia Sanz acaba tercera al 
Campionat Extrem E 2022

Foto: FEEC

BAIX LLOBREGAT

Es presenta el Pla Estratègic 
de l’Esport i activitat física
És resultat d’un projecte en el qual han participat prop d’un 
centenar de persones i més de seixanta institucions i entitats

Foto:  CEBLLOB

BAIX LLOBREGAT 

La Generalitat recolza a Laia 
Sanz i Mercè Martí al Dakar
També tornaran a participar Jordi Celma, Xavi Foj i Jordi Juvanteny

El Palau Robert de Barce-
lona va acollir un acte 
de celebració del suport 

que donarà el Govern de la 
Generalitat a la corberenca 
Laia Sanz i a la santfeliuenca 
Mercè Martí pel Dakar 2023. 
Després de participar-hi en 
moto onze vegades, Laia 
Sanz afronta el segon Dakar 
consecutiu en la categoria de 
cotxes, dins de l’equip Astara 
Team, amb l’italià Maurizio 
Gerini de copilot. L’objectiu 
de la pilot és millorar el resul-
tat de l’edició passada i lluitar 
per acabar en el top 15, així 

com fer un pas endavant en 
la transició de les dues a les 
quatre rodes. Per la seva ban-
da, Mercè Martí torna a enca-
pçalar el CMR Group Women 

Dakar Team, que l’any passat 
va fer història sent el primer 
equip íntegrament femení 
i català del ral·li Dakar. En-
guany, la pilot vol donar con-

tinuïtat al projecte en el raid 
més dur del món i ho fa al vo-
lant d’un nou prototip Yama-
ha YXZ 1000R, un cotxe més 
competitiu i amb l’holandesa 
Lisette Bakker de copilot.

Altres participants
A l’edició d’enguany del 
ral·li també participaran 
Xavi Foj (Molins de Rei), 
Jordi Juvanteny (Sant Feliu 
de Llobregat) i Jordi Celma 
(Sant Just Desvern). La pro-
va de motor se celebrarà des 
del 31 de desembre fins al 15 
de gener a l’Aràbia Saudita.

La jornada de presenta-
ció de les conclusions 
de l’ActivaLab, el nou 

Pla Estratègic d’Esport i Ac-
tivitat Física impulsat pel 
Consell Esportiu del Baix 
Llobregat juntament amb 
el laboratori ciutadà Citilab, 
de Cornellà de Llobregat, ha 
tingut lloc a la sala d’actes 
del Centre de Promoció 
Econòmica Molí d’Empresa 
de Martorell. El nou pla, que 
és el resultat d’un projec-
te col·laboratiu en el qual 
han participat prop de cent 
persones i més de seixan-
ta institucions i entitats, té 
com a objectiu impulsar el 

potencial transformador de 
l’activitat física i l’esport a la 
comarca del Baix Llobregat,  
a través d’accions enfoca-
des a generar un estil de 
vida actiu i saludable. “Els 
bons projectes acaben bé 

i pel Consell Esportiu del 
Baix Llobregat és un orgull 
liderar i presentar aquest 
projecte, que, estic segur, 
serà una petjada important 
per l’esport i l’activitat es-
portiva de la nostra comar-

ca”. Amb aquestes paraules, 
Salvador Valls, president del 
Consell Esportiu del Baix 
Llobregat, va donar la ben-
vinguda a l’acte de presenta-
ció. A la seva intervenció,  va 
posar en valor que la inicia-
tiva va sorgir amb l’objectiu 
de generar un canvi en el 
model d’entendre la oferta 
esportiva a Catalunya. “Ne-
cessitàvem anar més enllà 
de l’esport escolar, per això 
vam encarregar un pla es-
tratègic, amb una mirada di-
ferent, que combinés el co-
neixement del sector amb el 
concepte de cohesió social i 
equilibri territorial”, va afegir.
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